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Koncom júla do svojej pracovnej cesty 
po západnom Slovensku zaradil štátny ta-
jomník Ministerstva práce, sociálnych vecí 
a rodiny Slovenskej republiky Branislav 
Ondruš so svojím sprievodom aj návštevu 
našej obce. Močenok navštívil už aj v mi-
nulosti a spoločne s vedením obce riešil 
niektoré otázky týkajúce sa rozvoja našej 
obce s ohľadom na vytváranie nových pra-
covných miest. Počas návštevy našej obce 
si štátny tajomník nenechal ujsť ani príle-
žitosť navštíviť 
novovybudova-
ný penzión pre 
seniorov, ktorý 
tiež ponúkne 
niekoľko pracov-
ných miest pre 
občanov z obce a 
okolia. „My sme 
s pánom štát-
nym tajomní-
kom riešili otáz-
ky v súvislosti so 
zamestnávaním 
ľudí už v minulosti a hlavne realizáciu 
nášho projektu, ktorý nosíme v hlavách,  
a to je projekt sociálneho podniku. Dnes 
sme o príprave a spustení tohto projektu  
s pánom štátnym tajomníkom hovorili. 
Dostali sme informácie, že tento projekt je  
v poslednej fáze dolaďovania legislatívnych 
rámcov a nie-
kedy v mesiaci 
október - novem-
ber 2015 by mali 
prísť prvé výzvy 
a usmernenia na 
to, ako sa môžu 
realizovať so- 
ciálne podniky,“ 
povedal nám 
starosta obce 
PaedDr. Roman 
Urbánik. „Ten-
to projekt sme 
spustili práve s cieľom, aby ľudia, najmä 
dlhodobo nezamestnaní, získali príležitosť 
zamestnať sa. Obce majú dosť povinností, 
ktoré vzhľadom na svoje finančné možnosti 
nestíhajú dostatočne vypĺňať, takže príleži-
tostí pre zamestnávanie nezamestnaných 
ľudí v rámci obcí a miest je dosť veľa. Prá-
ve preto veríme, že takýmto spôsobom ľu-
dia môžu získať potrebné pracovné návyky  
a pevne veríme, že obce po skončení takého-
to projektu, po tom, čo si týmto spôsobom 
overia, aký výkonní dokážu byť títo kon-
krétni pracovníci, nájdu aj vlastné zdroje 
na to, aby si udržali tie pracovné miesta,“ 
spresnil informácie štátny tajomník Minis-
terstva práce, sociálnych vecí a rodiny Bra-

nislav Ondruš. Ministerstvo práce plánuje 
poskytnúť obciam poradenstvo a pomoc pri 
zakladaní takýchto podnikov. Týkať sa bude 
najmä administratívnej časti, účtovníctva, 
daňových záležitostí, pracovného práva  
a podobne. Takisto chce systému pomôcť 
dotáciami, ktorými chcú na úvodný čas, 
napríklad polrok alebo rok vykryť náklady 
na mzdy pracovníkov. Uvažujú aj o systéme 
pôžičiek, ktoré zrejme takéto podniky budú 
potrebovať pre zabezpečenie strojov a zaria-

dení. „Vidíme tu 
priestor pre regio-
nálnu zamestna-
nosť, a to nielen 
z pohľadu uplat-
nenia napríklad 
mladých ľudí, ale 
aj pre využitie po-
tenciálu zamest-
návania ďalších 
znevýhodnených 
skupín,“ doplnila 

generálna riadi-
teľka sekcie práce 

MPSVR SR PaedDr. Danica Lehocká, PhD. 
„Intenzívne pracujeme na nastavovaní toh-
to systému práce. Aj v týchto dňoch máme 
opakované rokovania s ministerstvom fi-
nancií, aby sme dotiahli tú pôžičkovú sché-
mu a zároveň pripravujeme projekt, ktorý 
bude financovaný z Európskeho sociálneho 

fondu na našom 
m i n i s t e r s t v e , 
na poradenstvo, 
dotačnú časť, to 
znamená, že zá-
merom je, aby 
celý tento systém 
začal fungovať 
najneskôr od za-
čiatku budúceho 
roka,“ dodal On-
druš. Celý projekt 
by mal mať pozi-
tívny efekt najmä 

v prípade dlhodobo nezamestnaných obča-
nov, ktorí sa doňho budú môcť zapojiť a zvý-
šiť tak svoju cenu na trhu práce. „My sme sa  
k tejto výzve prihlásili, hovorili sme  
s pánom štátnym tajomníkom, že ur-
čite budeme mať záujem realizovať za-
mestnávanie ľudí v rámci obce, viem, 
že sa nám to podarí, že vytvoríme  
na jednej strane pracovné podmienky pre 
ľudí, ktorí sú dlhodobo nezamestnaní,  
na druhej strane skrášlime a zlepší-
me životné prostredie aj majetok obce 
týmito ľuďmi,“ skonštatoval starosta  
Urbánik.

Ing. Marcela Lenčéšová

Návšteva štátneho tajomníka Ondruša

TANCUJTE S NAMI
V dňoch 2. a 3. septembra sa  
v Spoločenskom dome Veča

a v Spoločenskej sále ESO  
v Močenku uskutočnili zápisy 

do tanečného klubu  
TK Jumping. 

Dodatočný zápis si je možné 
dohodnúť na:

tel.: 0905 495 820,  
e-mail: tkjumping@gmail.com,  

www.tk-jumping.szm.com,  
FB: Jumping Šaľa

 Rokovanie so štátnym tajomníkom v kancelárii 
   starostu obce

  Obhliadka areálu penziónu Orlík
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Opravy ciest
Nielen zimné, ale aj letné obdobie je pre 

regionálnu správu ciest typické zvýšenou 
aktivitou. Regionálna správa ciest Nit-
ra má v portfóliu udržiavanie zjazdnosti 
ciest, udržiavanie ich dobrého technické-
ho stavu, údržbu krajníc a zeleného pásu 
alebo starostlivosť o zvislé aj vodorov-
né dopravné značenie v celom regióne,  
do ktorého spadá aj naša obec. Začiatkom 
júla sme boli svedkami opráv cestného 
telesa cesty III. triedy v smere z Močen-
ka do Hornej Kráľovej, potom prišli na rad 
výtlky na ceste smerom do Šale a Nitry.  
„V uplynulých dňoch boli robené práce 
na bežnej údržbe, ktoré budú pokračovať 
s tým, že bude plynulý prechod až do prác 
na prípravu na zimu,“ informoval o rea-
lizovaných prácach vedúci strediska Re- 
gionálnej správy a údržby ciest v Nitre Ľu-
bor Andrášik. „Všimla som si, že smerom  
na Kráľovú opravovali cesty, je to teraz ur-
čite lepšie. Nie sú tam také výtlky, človek 

sa tomu nemusí vyhýbať autom,“ konšta-
tovala vodička Ing. Lucia Hambálková. 
„Už bolo na čase, aby to spravili. Bolo by 
dobre, keby sme odstavili kamióny, lebo 
v noci toľko kamiónov, čo ide cez Moče-
nok, to svet nevidel,“ pridal sa aj Štefan 
Fica. Pracovníci regionálnej správy sa 
však počas leta venujú aj priebežnému 
premaľovávaniu vodorovného doprav-
ného značenia, oprave a osádzaniu no-
vých smerových stĺpikov, čiže pätníkov  
na okrajoch ciest a podobne. „V tom-
to období sa vykonáva kosba, priebežne 
sa opravujú dopravné značky, pokiaľ sú 
chybné a práce na výtlkoch sa tiež od-
straňujú najmä v tomto období,“ doplnil 
informácie Ľubor Andrášik. Priebežné 
odstraňovanie chýb a poškodení bude 
na cestách v správe regionálnej správy aj  
v okolí našej obce pokračovať až do zimy 
podľa ich závažnosti. Cesty by tak mali 
byť bez problémov zjazdné a bezpečné po-
čas celého roka.

Ing. Marcela Lenčéšová

Žatevné práce v PD  
Močenok

Žatevné práce sa v tomto roku v poľ-
nohospodárskom družstve v našej obci 
začali už 6. júla. Poľnohospodári musia 
pozberať zrelú repku, pšenicu a jačmeň  
z plochy takmer 3 000 ha. Tohtoročný 
zber sa však vďaka priebehu počasia 
nerealizuje v tradičnom poradí. „Po-
rasty nám nepravidelne dozrievajú, je 
to spôsobené aj pôdnymi vlastnosťami, 
aj jednotlivými odrodami. Keď sme ino-
kedy boli zvyknutí zobrať najprv repku, 
potom jačmeň, potom pšenicu, tak te-
raz prakticky preskakujeme z plodiny  
na plodinu. Začali sme brať repky, zo-
brali sme nejakých 30%. Repku ozimnú 
pestujeme tento rok na 580 ha, jarný 
jačmeň na 680 ha a ozimnú pšenicu na 
1 530 h. Jačmeň, ktorý sme zatiaľ zobrali, 
zodpovedá sladovníckym parametrom. 
Pšenice, ktoré sme ešte nebrali na veľ-
kých výmerách, ale máme už spravené 
nejaké kontrolné vzorky, tak to vyzerá 
byť, že tá pšenica bude potravinárska, 
úrodu ešte nevieme posúdiť. Repka je 
dá sa povedať okolo priemerných, ale-
bo máličko lepších ako priemerných 
úrod,“ informoval nás o situácii hlavný 
agronóm Poľnohospodárskeho družstva  
v Močenku Ing. Milan Gier. Močenčania 
realizujú zber pomocou 6 výkonných 
kombajnov – 2 vlastných a 4 brigádnic-
kých a techniky na odvoz a spracovanie, 
ktorú vlastní poľnohospodárske druž-
stvo. Vďaka technickému vybaveniu 
dokážu v dobrom počasí dostať všetku 
úrodu pod strechu v priebehu 10 až 12 

dní. Potom už zostáva iba podstatnú 
časť úrody výhodne predať. „Tlačiť nás 
bude to, čo sa vyskytlo v minulom roku, 
keď boli vysoké úrody, tak poklesli ceny  
a my sme za minulý rok, keď sme dosiah-
li rekordné úrody, tak sme dosiahli jednu  
z najslabších tržieb, lebo ceny sa praktic-
ky prepadli. Tie ceny ostali, úrody budú 
nižšie a každý si to vie veľmi ľahko spočí-
tať, že tie tržby budú ešte nižšie, ako boli 
minulý rok, takže s týmto musíme bojo-
vať,“ doplnil Ing. Gier. Okrem obilnej ža-
tvy však poľnohospodárov onedlho čaká 
zber slnečnice a potom aj kukurice. Obe 
tieto plodiny však aktuálne trpia akút-
nym nedostatkom vlahy. „Boli by sme 
najradšej, keby nás aspoň na 5 dní pre-
rušil výdatný dážď. Slnečnice, ale hlavne 
kukurice sú veľmi ohrozené, lebo kukuri-
ce nám prechádzajú práve teraz do kvit-
nutia, pôdna vlaha je nulová a tie zrážky, 
ktoré padli v poslednom období, praktic-
ky v Močenku padlo 7 mm a v Hornej Krá-
ľovej, v Hájskom okolo 10 mm, takže to je 
absolútne minimum. Našťastie sa aspoň 
znížili teploty, takže tie kukurice neja-
ko prežívajú, ale radšej by sme privítali 
dlhšiu daždivú žatvu aj s prípadným po-
klesom kvality, ale za cenu toho, že by sa 
nám tie kukurice uchovali,“ konštatoval 
Ing. Milan Gier. Do skončenia žatvy zo-
stávalo Močenčanom ešte niekoľko dní aj 
dlhodobá predpoveď však bola na zrážky 
v našom regióne skúpa. Minimálne prie-
merné úrody kvalitných obilnín majú 
síce už isté, ale úroda kukurice a slnečnice  
na stovkách hektárov je ohrozená su-
chom.

Ing. Marcela Lenčéšová

Zníženie úrokovej miery
V roku 2013 si naša obec zobrala úver, 

ktorý slúžil na prefinancovanie revitali-
zácie centra obce. Obec ale nedodržiavala 
podmienky zmluvy a na základe toho boli 
k predmetnej zmluve vypracované tri do-
datky, ktorými sa pre Močenok zvýšila úro-
ková miera z 2,7 % postupne až na 4,7 % ku 
koncu roka 2014. „Takáto výška úroku v sú-
časnosti, keď sa komerčné banky  pohybu-
jú rádovo o 2 - 3 % nižšie, bola pre obec ne-
prijateľná, preto sme vstúpili do rokovania  
so Slovenskou záručnou rozvojovou ban-
kou, riaditeľstvom v Nitre a snažili sme sa 
banku presvedčiť o tom, že rozpočet obce 
je vyrovnaný, realistický a sme schopní 
splácať všetky naše záväzky, ktoré máme, 
a preto sme žiadali banku o zníženie tejto 
úrokovej miery. Na základe rokovania, ale 
aj na základe rozhodnutia banky sme do-
stali vyrozumenie v mesiaci jún, že úroko-
vá miera sa znižuje zo 4,7% na pôvodných 
2,7%,“ informoval nás o rokovaniach sta-
rosta obce PaedDr. Roman Urbánik. „Obec 
Močenok je dlhodobým klientom SZRB, 
ktorému naša banka poskytla už viacero 
úverov na financovanie rôznych projektov. 
K zníženiu úrokovej sadzby na úvere došlo 
na základe žiadosti starostu PaedDr. Ro-
mana Urbánika, pričom ako argumenty na 
zníženie úrokovej sadzby starosta uviedol 
prijatie viacerých opatrení na zlepšenie 
finančnej kondície obce. Banka k týmto 
opatreniam zaujala pozitívny postoj vzhľa-
dom na to, že budú viesť k lepšiemu hos-
podáreniu obce a plneniu si svojich záväz-
kov, na základe čoho pristúpila k zníženiu 
úrokovej sadzby. Zníženie úrokovej sadzby 
by malo priniesť obci úsporu na finanč-
ných prostriedkoch vo výške cca 67  tis. € 
v priebehu nasledujúcich 7,5 roka (takúto 
dobu sa ešte bude splácať predmetný úver), 
ktoré obec môže efektívne využiť na svoje 
projekty a rozvoj obce,“ potvrdila informá-
cie Erika Holešová z odboru prevádzkových 
služieb Slovenskej záručnej a rozvojovej 
banky, a. s. Podľa pôvodnej zmluvy a jej 
dodatkov by sme do roku 2022 zaplatili na 
úrokoch 157 tisíc eur, po znížení úrokovej 
miery o 2 % budú úroky iba vo výške 90 tisíc 
eur. „Len v tomto roku je to úspora 10 tisíc 
eur na úrokoch pri splátkach tohto úveru.  
Z pohľadu súčasnej úrokovej miery bol 
tento úver úplne najnevýhodnejší, vyplý-
valo to ale z tých dodatkov. Tie dodatky  
v podstate vždy zaväzovali obec vyššou 
úrokovou mierou, ako bola tá pôvodne na-
stavená. Iný takýto úver v podstate s takou 
výškou úroku nemáme,“ dodal starosta Ur-
bánik. Obec Močenok ešte okrem spomína-
ného úveru spláca aj 5 ďalších úverov, kto-
ré si v uplynulých rokoch zobrala na rôzne 
účely a v rôznych výškach.

Ing. Marcela Lenčéšová
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V Dusle a. s. pracuje 2030 zamestnan-
cov, medzi ktorými je aj značná časť oby-
vateľov Močenku. K svojej výrobe potre-
buje čpavok, ktorý si zatiaľ vyrába v starej 

prevádzke Čpavok 3, ktorá bola  postave-
ná v roku 1973. V súčasnosti pripravuje 
výstavbu novej a z hľadiska životného 
prostredia oveľa lepšej prevádzky Čpavok 
4. Duslo do nej investuje 330 miliónov eur.

„Čpavok 4 je nielen najväčšou in-
vestíciou spoločnosti Duslo, ale aj ce-
lej medzinárodnej skupiny Agrofert,  
do ktorej Duslo patrí. Pri výstavbe 
Čpavku 4 v súčasnosti vybavujeme in-
tegrované stavebné povolenie, ktoré 
schvaľuje Štátna inšpekcia životného 
prostredia. Dúfame, že ho dostaneme 
na prelome novembra, decembra tohto 
roka. Zatiaľ sme boli úspešní v procese 
EIA (posudzovanie vplyvov na životné 
prostredie). Na zariadenie staveniska, 
ktoré tvorí výstavba vrátnice, výstavba 
rovných plôch pre budúceho zhotovi-
teľa stavby, ktorý si tu musí vybudovať 
svoje zázemie. Tam už stavebné povo-
lenie máme k dispozícii, bohužiaľ, asi  
s mesačným oneskorením,“ informoval 
generálny riaditeľ Dusla, a. s. Petr Bláha.

„Duslo podalo k nám na stavebný úrad 
žiadosť o stavebné povolenie, riadne 

prebehlo stavebné konanie a stavebné 
povolenie je vydané. V rámci odvolacie-
ho konania však boli podané námietky  
zo strany účastníčky konania. Tie ná-
mietky  sme my vyhodnotili ako neopod-
statnené, postúpili sme ich na odvolací 
orgán na Okresný úrad do Nitry. Ten ná-
mietky tiež preskúmal a uznal, že naše 
rozhodnutie bolo správne a bolo potvr-
dené,“ konštatovala pracovníčka spoloč-
ného stavebného úradu v Trnovci nad Vá-
hom, Ing. Mária Gašpieriková.

„Niektorí, z nášho pohľadu, príliš ak-
tívni jedinci, ktorí evidentne nechcú, aby 
Duslo investovalo tak veľké prostriedky 
do rekonštrukcie tech-
nológie nám hádžu pole-
ná pod nohy. V posledný 
možný termín v rámci 
prebiehajúceho staveb-
ného konania nám spô-
sobili ťažkosti tým, že sa 
odvolali. Vzniesli do istej 
miery nezmyselné pripo-
mienky,  ktoré sa týkali 
toho, či je stavebný úrad 
v Trnovci nad Váhom  tým 
pravým úradom. Tým pádom zdržali celý 
proces,“  zhodnotil generálny riaditeľ.

Zdržanie trápi aj viacerých dodávate-
ľov, ktorí pre Duslo zabezpečujú rôzne 
práce a zamestnávajú ľudí z našej obce.

„V súčasnosti prebiehajú bežné zemné 
práce, ktoré mali realizovať práve miest-
ne firmy. Keď nemôžeme načas začať, tak 
tieto firmy nemajú prácu,“ vysvetlil ge-
nerálny riaditeľ.

Medzinárodný koncert Agrofert, kto-
rého súčasťou je aj Duslo, sa rozhodo-
valo, či nemá Čpavok 4 postaviť radšej  
v Nemecku alebo v Českej republike. To by 
však v konečnom dôsledku mohlo viesť k 

zániku Dusla, ako o tom informoval ge-
nerálny riaditeľ: „Keby sme nepostavili 
Čpavok 4, stará prevádzka by sa opotrebo-
vávala a po čase by sme museli Čapok 3 
odstaviť. Zjednodušene môžeme povedať, 
že keď nebude Čpavok 4, nebude Duslo.“

Táto situácia by trápila aj zamestnan-
cov viacerých firiem v Močenku. Tento 
názor má aj konateľ A-DEMO, s.r.o. Jozef 
Benčík ml.: „Keby Duslo skončilo, naša 
firma by prišla minimálne o 50% produk-
cie, ktorú tvoríme. Museli by sme si ísť 
hľadať prácu niekde inde, do iného regió-
nu alebo do zahraničia. Dosť ľudí, ktorí 
pre nás pracujú, by museli zostať doma.“

S týmto názorom súhlasí aj majiteľ fir-
my Montstav Štefan Brestič: „Pracovníci, 

ktorých ešte máme, viaceré práce robia 
priamo v Dusle. Ak by skončilo, bolo by to 
pre tento región veľmi zlé. Ľudia, ktorí sú 
tam zamestnaní, by stratili prácu a rodi-
ny by trpeli.“

Tomuto scenáru sa podľa slov generál-
neho riaditeľa Petra Bláhu chce Duslo 
vyhnúť napriek zdržaniam, ktoré spô-
sobili neopodstatnené námietky pri sta-
vebnom konaní: „My tú stavbu postaví-
me. Ale postavíme ju, bohužiaľ, neskôr  
a za vyššie náklady.“

Mgr. Peter Sýkora

Najväčšia investícia v Dusle mešká

Obecný letný tábor
Počas prázdnin zabezpečila obec Mo-

čenok Obecný letný tábor, do ktoré-
ho sa prihlásilo 21 detí. Vedúca tábora  
Mgr. Hana Lenčéšová program prispô-
sobila vysokým horúčavám, ktoré deti 
trápili celý týždeň. „Denne im vymýšľa-
me rôzne aktivity, keďže je teplo a na vý-
lety sa veľmi ísť nedá. Pre  deti je to veľ-
ká záťaž. Doobeda majú rôzne športové 
aktivity a súťaže v parku pod stromami. 
Poobede sa už radšej zväčša zdržujeme 
vnútri. Snažíme sa deti rozdeliť aj pod-
ľa veku a prispôsobiť aktivity podľa ich 
záujmov.“

Hry pre deti pripravovala aj asistent-
ka Kristína Horňáková: „Málokedy je 

taká hra, ktorá by zaujímala všetkých. 
Ktorí chcú a vládzu, sa zapoja. Deti teraz 
hľadajú páriky z pexies a celkom sa im 
darí.“

Sabinke sa hra páčila: „Nájdeš trinást-
ku a potom jej musíš nájsť párik.“

„Keď to nájdeme, tak to povieme pani 
učiteľke.“ pridali sa Janka s Luckou.

V stredu prišla do tábora pomôcť aj 
Mgr. Vlasta Bálešová: „Teraz si deti pri-
pravili Človeče, ktoré si samy vonku na-
kreslili. Veľmi ich to bavilo, pretože fi- 
gúrky sú ony. Keďže ich nie je dosť, pri-
dali si aj plastové fľaše.“

V hre sa darilo Katarínke s Emkou: 
„Hrali sme človeče a vyhrali sme prvé 
miesto.“

Jeden kratší výlet deti zvládli na ulicu 
Borzagoš, kde si mohli pozrieť kozičky 
a páva. Posledný deň si niektoré z detí 
urobili indiánske masky.

Ďakujeme všetkým, ktorí pomohli 
urobiť deťom počas prázdnin program 
na jeden horúci týždeň.

Mgr. Peter Sýkora

Generálny riaditeľ Duslo, a. s. Petr Bláha

 Rokovanie generálneho riaditeľa Duslo, a. s. Petra Bláhu  
   so študentami o Čpavku 4
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Najnovšia bytovka v obci – 12-bytový 
nájomný dom v Ulici Andreja Hlinku – by 
mala bezproblémovo slúžiť svojím ná-
jomníkom najdlhšie zo všetkých byto-
vých domov v obci. Nedotiahnutá legis-
latíva, ktorá bráni ukončeniu zmluvného 
vzťahu obce so zhotoviteľom stavby, spo-
ločnosťou SVS z Nitry je však problémom, 
ktorý treba čo najrýchlejšie vyriešiť. Pod-
statou je fakt, že pozemok v Ulici Andreja 
Hlinku je majetkom obce, stavba, ktorá 
tam vyrástla je však majetkom spoloč-
nosti, ktorá ju zhotovila, teda spoločnosti 
SVS Nitra. Model stavby na obecnom po-
zemku, na ktorom postaví investor by-
tový dom, ktorý potom obec odkúpi, bol 
schválený zastupiteľstvom počas uplynu-
lého volebného obdobia. Obec mala dom 
odkúpiť do svojho vlastníctva za príspe-
vok zo Štátneho fondu rozvoja bývania. 
Obec o dotáciu aj požiadala, ale chýbali 
jej dokumenty od investora, napríklad 
z archeologického prieskumu pozemku 
pod stavbou a podobne, ktoré investor 
nemal, a tak obec dotáciu nedostala. 
Obec má podľa zmluvy s investorom dom  
v cene 549 068,16 eur odkúpiť do 31.12.2015. 
Obec na to však bez dotácie zo štátneho 
fondu rozvoja bývania nemá finančné 
prostriedky a obrovským problémom je 
aj to, že v dome už bývajú nájomníci. Jed-
noduchým riešením by bolo pre obec po-
zemok pod bytovkou predať staviteľovi, 
ale nájomníci by sa mohli stať jeho ruko-
jemníkmi a nemusel by im garantovať vý-
hodné zmluvné podmienky. Vedenie obce 
preto rokovalo s investorom o dodatku  
k zmluve týkajúcej sa odkúpenia domu. 
K téme 12-bytovky  a investičného záme-
ru obce zasadalo vo februári mimoriadne 
zastupiteľstvo. „Poslanci schválili dva zá-
kladné dokumenty, ktoré sa týkajú 12-by-
tovky na Ulici  A. Hlinku. Tým prvým bol 
dodatok k pôvodnej zmluve medzi SVS 
Nitra a obcou Močenok a tým druhým je 
investičný zámer o kúpu tejto bytovky 
obcou Močenok od SVS s.r.o. Nitra. Zna-
mená to, že v dodatku k zmluve, ktorý 
sme pred chvíľou poslancami schválili, 
sa vypúšťa bod, že musíme ako obec za-
platiť v prípade neúspechu na Štátnom 
fonde rozvoja bývania 540 tisíc eur aj ne-
jaké drobné. Druhým dokumentom, kto-
rý poslanci schválili je investičný zámer, 
znamená to, že napriek všetkým problé-
mom, ktoré pri tejto bytovke sú, sa obec 
bude uchádzať  o finančné prostriedky zo 
Štátneho fondu rozvoja bývania a v prípa-
de, že budeme úspešní, to pre nájomníkov 
znamená istotu bývania bez toho, aby si 
museli zobrať nejaké úvery, hypotéky  
a ďalšie veci,“ objasnil starosta PaedDr. 

Roman Urbánik po rokovaní zastupiteľ-
stva. Podľa slov starostu obce dodatok  
k zmluve s investorom stavby je spraco-
vaný tak, že vypúšťa určité články zmlu-
vy a vkladá nové ustanovenia týkajúce 
sa napríklad listu vlastníctva, vybavenia 
bytov, výmer bytov a podobne. Obecné 
zastupiteľstvo plánuje časť sumy za by-
tový dom pokryť dotáciou zo spomína-
ného Štátneho fondu rozvoja bývania, 
časť z dotácie Ministerstva dopravy a časť  
z vlastných zdrojov obce. Obec tak musí 
podľa najnovšieho dodatku k zmluve dom 
odkúpiť za dohodnutú sumu do konca ka-
lendárneho roka len v prípade, že bude pri 
získavaní peňazí z fondov úspešná. V prí-
pade, že úspešná nebude, nastanú ďalšie 
rokovania s investorom. Investor sa za-
viazal dodať aj chýbajúcu dokumentáciu 
potrebnú k žiadosti o dotáciu zo štátneho 
fondu rozvoja bývania, aby obec moh-
la požiadať o jej poskytnutie. Po úspeš-
ných rokovaniach a doplnení dokladov 
tak obec opätovne požiadala o príspevok 
zo Štátneho fondu rozvoja bývania, aby 
mohla bytový dom s dvanástimi rodina-
mi získať do svojho vlastníctva. „V uply-
nulých dňoch sme dostali informáciu,  
že táto naša žiadosť bola vybavená kladne.  
V týchto dňoch sa dokončujú posledné 
administratívne úkony na to, aby sme 
mohli podpísať zmluvu o financovaní  
zo ŠFRB a Ministerstva dopravy. Tým sme 
v podstate vyriešili otázku nájomníkov, 
ktorí v tejto bytovke už bývajú. Budú po-
kračovať v tej nájomnej zmluve, ktorú 
majú s obcou, obec bude vlastníkom tejto 
bytovky a bude ju na základe úveru splá-
cať 40 rokov,“ vyjadril sa k téme starosta 
obce PaedDr. Roman Urbánik. Obec tak 
bytový dom získala do svojho majetku, 
zmluvné vzťahy však bude musieť dodr-
žať nielen voči štátnym inštitúciám, ale aj 
voči investorovi a realizátorovi. „Vo chvíli, 
keď dostaneme finančné prostriedky po-
ukázané zo ŠFRB a Ministerstva dopra-
vy na základe platnej zmluvy uhradíme 
všetky naše záväzky tak, aby sme neboli 
v tejto oblasti nikomu a nič dlžní. V záve-
re by sa chcel poďakovať všetkým, ktorí 
nám v tejto veci pomohli, pretože vyriešiť 
ten problém nebolo naozaj jednoduché. 
Chcem sa poďakovať poslancom v zastu-
piteľstve, ktorí mali pochopenie a trpez-
livosť pri prerokovávaní tohto problému, 
zamestnancom obecného úradu, pretože 
oni pripravovali podklady na to, aby žia-
dosť mohla vôbec z obce odísť a aj tým, 
ktorí nám v tejto problematike akýmkoľ-
vek spôsobom pomohli,“ doplnil starosta 
Urbánik. 

Ing. Marcela Lenčéšová

Riešenie problémov s 12-bytovým domom
Počas ostatných dvoch mesiacov doš-

lo v 12-bytovom nájomnom dome v Ulici 
Andreja Hlinku k trom poruchám na vo-
dovode. Obyvatelia zostali počas horúcich 
letných dní nemilo prekvapení, keď zne-
nazdania prestala tiecť voda a nemohli va-
riť, umývať riad, sprchovať sa, či umývať 
podlahy. Ešte väčšie bolo ich prekvapenie, 
keď sa situácia zopakovala ďalšie dva razy. 
„V tejto bytovke bola porucha na dodáv-
ke pitnej vody, vzhľadom na to, že objekt 
12-bytovky ešte v súčasnosti vlastní zho-
toviteľ SVS s.r.o. Nitra, tak sme ho vyzvali, 
aby odstránil tento havarijný stav, ktorý 
určite obyvateľom, ktorí žijú v bytovke 
znepríjemňoval život. Nemohli používať 
vodu, sociálne zariadenia a ostatné veci 
a problém sa opakoval trikrát po sebe. Pri 
poslednom havarijnom stave som žiadal 
vlastníkov firmy SVS s.r.o. Nitra, aby rie-
šili túto vec komplexne a na základe tejto 
mojej požiadavky rozkopali celú prípojku 
vody a hľadali príčinu, ktorá spôsobova-
la tieto opakované havárie,“ vyjadril sa 
k téme starosta obce PaedDr. Roman Ur-
bánik. „Bola tam porucha a tá sa odstrá-
nila. Až na tretíkrát sme zistili príčinu 
poruchy, ktorá spôsobila všetky tri havá-
rie, takže už je to odstránené tak, že už by 
nemalo prichádzať k poruchám,“ dekla-
roval konečné riešenie problému majiteľ 
spoločnosti SVS, s.r.o. Nitra Pavel Varga. 
Obyvatelia domu riešili situáciu, ako sa 
dalo – šli si po vodu alebo sa sprchovať  
k svojim rodinám, priateľom a známym, 
ktorí bývajú v iných častiach obce alebo 
jednoducho poprosili susedov z vedľaj-
ších bytových domov o pomoc a nabrali 
si vodu aspoň na pitie u nich. „Voda bola 
veľký problém, nakoľko som sa nemala 
ako umyť ani osprchovať, ani umyť riad 
a také bežné veci. Išli sme si do druhých 
bytoviek zobrať trochu vody, bolo to ne-
príjemné,“ spomína na nedávne poruchy 
vody obyvateľka bytového domu Zuzana 
Horváthová. „To bolo vlastne tretíkrát  
v priebehu dvoch mesiacov. Voda nebola 
od rána, riešili sme to s obcou a potom 
vlastne o tri dni sa to vyriešilo, dovtedy 
voda nebola. Príjemné to nie je, keď je leto, 
keď sú teplá, ale nakoniec sa to podarilo  
a dúfam, že sa to už viackrát nebude opa-
kovať,“ nechcela by sa dostať do tej istej 
situácie ani Zuzana Barciová. Momentál-
ny majiteľ domu, spoločnosť SVS, s.r.o. 
Nitra po urgenciách obyvateľov domu aj 
vedenia obce situáciu vyriešil a prívod 
vody už funguje bez problémov. Nájomní-
ci dúfajú, že sa v novopostavenom objekte 
nevyskytne už žiadna iná porucha, ktorá 
by im spôsobila podobné problémy.  

Ing. Marcela Lenčéšová

Havária vody v bytovom 
dome
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Ako sa o kvalitnom víne zvykne hovoriť 
– „bol to dobrý ročník“, rovnako to môžeme 
skonštatovať po tohtoročnom celonárod-
nom festivale kresťanského divadla Goraz-
dov Močenok 2015, ktorého XXIII. ročník 
sa konal v dňoch 25. – 29. júla v Močenku. 
Tvorcovia súťažných i nesúťažných pred-
stavení priniesli na festival vskutku kvalit-
né inscenácie, z ktorých každá mala svoju 
neopakovateľnú hodnotu.

Po niekoľkých rokoch sa s pozitívnym 
ohlasom vrátilo na festivalové dosky ta-
nečné divadlo ATak z Bratislavy pod ve-
dením Pavla Danka, so svojou tanečnou 
inscenáciou S(H)ALOME na motívy bib-
lického príbehu Herodesa, Jána Krstiteľa, 
Herodiady a jej dcéry Salome. Medzi najsil-
nejšie momenty inscenácie patrili taneč-
ne prepracované obrazy, napr. Ján Krstiteľ 
pri krste v Jordáne, tanečné trio „zápasu  
o Pravdu“ medzi Herodesom, Jánom a He-
rodiadou, rovnako scénicky funkčne rie-
šené väznenie Jána, či vášnivé opojenie, 
ktoré predstavovali štyri tanečnice pred-
stavujúce vábivú Salome.
Tanečné divadlo v ďalší súťažný deň vy-
striedala hudobno-dramatická produk-
cia Tvorivej skupiny AD1 z Veľkého Šariša  
s muzikálovou rozprávkou PRÍBEH Z TAM-
MIRU v réžii Kataríny Pirohovej. Na mo-
čenské javisko priniesli inscenáciu plnú 
pestrofarebných kostýmov s výpravnou 
scénografiou a náročným svietením. Roz-
právkový príbeh „stromu Života“ s prí-
značným názvom „JASOM“, ktorý stojí  
za dedinou a vstupuje do životov obyvate-
ľov, premáha snahy zlej čarodejnice, pre-
mieňa osudy ľudí a je nádhernou metafo-
rou aktuálnej potreby životodarnej sily pre 
každého jedného z nás.

Výpravný muzikál vystriedala v ponde-
lok večer forma monodrámy Miriamy Gaj-
došovej z Prešova s názvom DENNÍK ANNY 
F., v ktorom spolu s Katarínou Pirohovou 
dramaturgicky a režijne vkusne a nená-
silne spracovali životný osud židovského 
dievčaťa Anny Frankovej. Inscenácia divá-
kov i porotu zaujala jednoduchou scéno-
grafiou v podobe starej trojdverovej skrine 
a niekoľkých rekvizít, ktorých potenciál 
herečka využila na 100%. Krehký príbeh 
dospievajúceho dievčaťa počas II. svetovej 
vojny nás neustále vyzýva zamyslieť sa 
nad nezmyslom akokoľvek motivovaných 
ozbrojených konfliktov aj v súčasnosti.
Tretí súťažný deň patril najmä detskému 
divadelnému súboru Gašparko z Lendaku, 
ktorý na Gorazdovom Močenku nie je no-
váčikom. Predstavili sa s dvoma inscená-
ciami: DVE BALADY a CHAOS V ROZPRÁV-
KE, obe v réžii Márie Budzákovej. V prvej  
z nich poeticky divadelne spracovali ľudo-

vé balady „Išli hudci horou“ a „Jeden otec 
dobrý“, kde prostredníctvom scénickej me-
tafory huslí, chóru, jednoduchých rekvizít 
a humorných pasáží ponúkli festivalovým 
divákom javiskovú formu balady, ktorá je 
pre scénické spracovanie vďačným mate-
riálom. Škoda, že tvorcovia balady neroz-
pracovali širšie, ešte viac hravejšie a tvori-
vejšie. Výsledný javiskový tvar by tak získal 
ešte vyššiu umeleckú hodnotu.

Popri vážnych témach bola vďačným 
rozptýlením autorská inscenácia Chaos  
v rozprávke, kde si deti spolu so skúsenou 
režisérkou s nadhľadom „strieľajú“ zo zná-
mych postavičiek, ktoré sa zrazu ocitnú 
vedľa seba v jednej rozprávke. Stretnutie 
princezien, ktoré netrpezlivo čakajú na 
svojich princov a tí stále neprichádzajú; 
razantná Čerevená Čiapočka, ktorej je vlk 
najvernejším „kamošom“, či Janko s Ma-
rienkou, ktorý chce Marienku natrvalo 
opustiť a ako jediný použiteľný „muž“ sa 
stáva predmetom vysokého záujmu všet-

kých princezien, či mnohé ďalšie komické 
situácie sú tak trochu ironickým zrkadlom 
i pre nás, ktorí tiež niekedy žijeme viac  
„v rozprávke“ ako v realite...

Večerný program tretieho festivalového 
dňa patril hosťujúcej nesúťažnej insce-
nácii divadla Teatro Colorato z Bratislavy  
s poetickou hrou Karola Wojtylu: LÚČE 
OTCOVSTVA, ktorá bola vo forme rapsodic-
kého divadla, či „divadla slova“ tiež žán-
rovým obohatením festivalu. Vypredaná 
sála, koncentrované hlboké ticho počas 
predstavenia a následne dlhotrvajúci po-
tlesk bol dôkazom toho, že festivalových 
hostí závažná téma rodiny a problematiky 
absencie otca zaujala a viedla k uvažovaniu 

ešte dlho po skončení predstavenia ...
Predpoludnie štvrtého súťažného dňa 

patrilo divadelnému súboru Slúchadlo  
z Nitry s pôsobivou  konfrontačnou in-
scenáciou JEŽIŠ V CIRKUSE v réžii Mari-
ce Šiškovej. Príbeh dievčaťa, ktoré takmer 
celé detstvo prežilo s rodičmi na cirkuso-
vých turné po celej Európe a po návrate 
na Slovensko sa snaží etablovať do pro-
stredia konzervatívnej katolíckej školy, 
kladie množstvo otázok, ktoré ďaleko pre-
sahujú rámec príbehu. Ostrá konfrontácia 
spolužiakov, silné presvedčenie o svojej 
pravde, či témy prijatia „inakosti“, otvore-
nosti viere, hraničiaca niekedy až nábožen-
ským fanatizmom, bola silnou výpoveďou  
o dnešku, o našich postojoch a veľkou kriti-
kou do vlastných radov. Táto mnohovrstev-
ná silná divadelná výpoveď si získala vyso-
ké sympatie porotcov a spolu s tanečným 
divadlom ATak sa stali favoritmi festivalu. 
Inscenácia Ježiš v cirkuse napokon získala 
hlavnú cenu.

Záver festivalu patril divadelno-hudob-
nej forme, ktorá sa na Gorazdovom Močen-
ku hádam ešte nikdy neobjavila a bolo ňou 
oratórium. Haydnových Sedem Vykupite-
ľových posledných slov na kríži predviedli 
mladí z komunity Oratória sv. Filipa Neriho 
zo Senca, s komorným telesom Collegium 
Wartberg pod vedením Jána Krigovského 
(v ktorom okrem iných účinkoval aj vyni-
kajúci husľový virtuóz Dalibor Karvay) pod 
režijným vedením Mareka Mokoša. Pod-
manivá  Haydnova hudba, pôsobivé a vizu-
álne silné scénické obrazy intenzívne ko-
munikovali aktuálne rany a jazvy dnešnej 
spoločnosti. Boli ukážkou toho, že divadlo 
môže aj „bez slov“ komunikovať hlboké 
posolstvo a nastaviť tak obraz dobe, ktorú 
žijeme a z jej neduhov sa nechať poučiť...

Divadlo nesmie zabúdať na svoje posla-
nie povznášať, inšpirovať, dávať pozitív-
ny impulz pre rast. Toto všetko sa hádam  
na tohtoročnom Gorazdovom Močenku 
podarilo naplniť, a preto všetkým zúčast-
neným súborom a divadelníkom za to patrí 
obrovská vďaka! Rovnako treba poďakovať 
všetkým obetavým organizátorom, bez 
ktorých by sa festival nemohol uskutočniť.

Pred slávnostným vyhodnotením festi-
valu sa predstavili výsledky prác tvorivých 
dielní – divadelnej , výtvarnej a mediálnej, 
ktorých ústrednou témou bolo aktuálne 
250. výročie kostola Sv. Klimenta mučeníka 
v Močenku. Pozitívne je, že sa opäť na GM 
vrátili tvorivé dielne, ktoré vždy boli jeho 
neoddeliteľnou súčasťou.
Kiež by takýchto tematicky a žánrovo boha-
tých vydarených ročníkov bolo čo najviac!

Peter Weinciller
(predseda poroty a divadelný režisér)

Hodnotenie XXIII. ročníka celonárodného festivalu kresťanského  
divadla Gorazdov Močenok 2015

Teatro Colorato Bratislava uviedlo na festiva-
le hru Karola Wojtylu (sv. Jána Pavla II.) Lúče 
otcovstva



8

Celonárodný festival kresťanského 
divadla Gorazdov Močenok, ktorý pre-
biehal od 25. do 29. júla otvárali v tomto 
roku pútnici. Pri soche sv. Gorazda ich 
požehnal farár Farnosti Močenok vdp. 
Peter Michalov a posolstvo im odovzdal 
starosta obce Močenok PaedDr. Roman 
Urbánik. Dvadsaťpäť pútnikov na Nit-
rianskom hrade privítal riaditeľ bis-
kupskej ThDr. Martin Michalíček. Uro-
bil močenským pútnikom prehliadku 
hradu, vyšli spoločne do hradnej veže  
a modlili sa v kaplnke. Pútnici ThDr. Mar-
tina Michalíčka inšpirovali a na slávnost-
nú sv. omšu do Gorazdova prišiel z Nitry  

na bicykli.
Slávnostnú sv. omšu v Gorazdove, kto-

rú v priamom prenose vysielala RTVS, 
celebroval Mons. František Rábek, ordi-
nár OS a OZ SR. O význame, ktorý prikla-
dá festivalu Gorazdov Močenok, svedčí aj 
skutočnosť, že otec biskup poctil svojou 
prítomnosťou  všetkých 23 ročníkov toh-
to podujatia: „Sv. Ján Pavol II. povedal,  
že viera, ktorá sa nestáva kultúrou, je vie-
ra, ktorá sa nestáva dosť pochopenou ani 
dosť prijatou, ani dosť žitou. Pokiaľ chce-
me byť kresťanmi, musíme sa prejavovať 
aj v nejakej tvorivej činnosti, kde sa táto 
viera vyjadruje.  Jednou z tých oblastí je aj 
kultúra a divadelná kultúra. Z tohto dôvo-
du je Gorazdov Močenok dôležitou vecou, 
ktorú treba udržať. Malo by to vychádzať z 
optimizmu viery, a to nielen nás v Močen-
ku, ale na celom Slovensku, pretože je to 
celoslovenský festival.“

Po sv. omši nasledovalo „agapé“ - Goraz-
dovský dvor. Nechýbal guláš, ktorý veno-
vali PZ Zálesie a Štefan Brestič - Montstav 
Močenok.

Svoju tvorbu tu prezentovali členky 
„Klubu tvorivosti Močenok“. Mária Dičero-
vá predstavila drôtikárske výrobky, Lenka 
Bollová podmaľbu na sklo. Pani Hippová, 
Gabriela Nováková a pani Nagyová odpre-
zentovali rôzne techniky ľudovej tvorby 
(podmaľba na sklo, pletenie rôznych pred-
metov z prútia, pedigovanie, servítkovú 
metódu, drôtikovú metódu, látkové hrač-
ky pre deti).

Viacerí návštevníci festivalu si potom 
prezreli výstavy v spoločenskej sále obec-

ného úradu. Výstavu Krajského osvetové-
ho strediska v Nitre „Po stopách sv. Cyri-
la a Metoda“, „Drevorezby Tibora Lešša“  
a „Biblické motívy Ľudovíta Bebjaka“.

Počas slávnostného otvorenia, ktoré mo-
derovala Monika Ternerová privítal hos-
tí starosta obce PaedDr. Roman Urbánik:  
„V tomto roku si v našej obci pripomíname 
250. výročie posviacky Kostola sv. Klimen-
ta. Toto významné výročie zastrešuje celý 
tohtoročný festival. Druhou významnou 
udalosťou je 65. výročie Barbarskej noci, 
ktorá neobišla ani našu obec a rehoľní-
kov, ktorí boli väznení v našom kaštieli.“ 
Tajomník OZ KREDIV a zástupca starostu 
obce informoval o spoloupráci obce Mo-
čenok s medzinárodným združením Eu-
rópska kultúrna cesta sv. Cyrila a Metoda 
so sídlom v Zlíne. Festival potom otvoril 
Mons. František Rábek.

Večer si návštevníci mohli v kultúrnom 
dome pozrieť umelecko-dokumentárny 
film Emila Vontorčíka „Starodávna Nit-
ra“. Potom už nasledovala ľudová veselica,  
v ktorej vystúpili FS Močenčanka, SS Zúgo-
vanka, MSS Močenskí speváci a folklorista 
z Očovej, Anton Budínsky.

V pondelok ráno začali pracovať tri tvo-
rivé dielne. Vo výtvarnej, ktorú viedol Pa-
vol Bebjak, sa venovali kresbe jednotlivých 
častí farského Kostola sv. Klimenta v Mo-
čenku.

Tvorivú divadelnú dielňu si zobral pod 
svoje krídla režisér Peter Weinciller a žur-
nalistickú triedu Jozef Bleho.

Popoludňajší program pokračoval be-
sedou k 65. výročiu zvážania rehoľníkov 
do sústreďovacích kláštorov. Uskutoč-
nila sa v Komunite Kráľovnej pokoja  
v Močenku, ktorá sídli v bývalom bis-
kupskom kaštieli. To bolo jedno z miest, 
do ktorého zvážali rehoľníkov z celého 

Slovenska. V besede, ktorú moderovala 
redaktorka RTVS Soňa Gyrfášová, vystú-
pil PaedDr. ThDr. Ondrej Krajňák, PhD. 
predseda Správnej rady Ústavu pamä-
ti národa a Mgr. Pavol Jakubčin, PhD.  
zo Sekcie výskumu Ústavu pamäti národa.

Po skončení besedy si návštevníci festi-
valu mohli pozrieť Filatelistickú výstavu 
„250. výročie Kostola sv. Klimenta - muče-
níka,“ ktorú pripravil predseda Klubu fila-
telistov 52-46, Jozef Kútny.

Sv. omšu v Kostole sv. Klimenta v ponde-
lok celebroval Mons. Štefan Vallo, veľpre-
pošt Nitrianskej sídelnej kapituly a v uto-
rok Mons. Peter Brodek, generálny vikár 
Nitrianskej diecézy.

Po nej sa mohli návštevníci započú-
vať do gospelových piesní, ktoré spie-
vala Laura Janičová a Monika Leššová. 
Potom nasledovala prehliadka kostola  
s výkladom, ktorý zaujímavým spôsobom 
pripravila katechétka Mgr. Helena Šuva-
dová.

Sv. omšu v stredu celebroval vdp. Peter 
Michalov, farár Farnosti Močenok. Potom 
si mohli návštevníci festivalu pozrieť prá-
ce výtvarnej triedy a divadelné vystúpenie 
divadelnej triedy.

Potom prišlo na rad vyhodnotenie fes-
tivalu. Komunita oratória svätého Filipa 
Neriho zo Senca získala cenu za žánrové 
obohatenie festivalu. Porota udelila dve 
tretie miesta – DDS Gašparko z Lendaku 

za komediálnosť a tvorivú hru v inscenácii 
Chaos v rozprávke a Miriame Gajdošovej  
a Kataríne Pirohovej za autorskú adaptáciu 
a interpretáciu príbehu Anny Frankovej. 

Festival GORAZDOV MOČENOK sa vydaril

DDS Gašparko z Lendaku

Zľava Vdp. Peter Michalov, farár farnosti Mo-
čenok, Jozef Kútny predseda Klubu filatelistov 
52-46
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Festival Gorazdov Močenok 2015 podporili:
 Obec Močenok

Ministerstvo kultúry SR
Nitriansky samosprávny kraj

Biskupstvo Nitra
Farský úrad Močenok

Občianske združenie KREDIV
Národné osvetové centrum Bratislava

Krajské osvetové stredisko v Nitre
Cirkevné centrum voľného času Nitra-Klokočina

MO Matice slovenskej v Močenku

Duslo, a. s., 
Poľnohospodárske družstvo Močenok

Eisen s. r. o., Šaľa, Gabriel Lenčéš
Lekáreň Kamilka Močenok, Melánia Sabová

Menert spol. s r. o., Šaľa
Ing. Miroslav Tóth – TÓTH

Pro mont ms, s. r. o., Močenok, Milan Slamka
Ján Vereš - Nákladná doprava, Močenok

Mäsovýroba Pata, Bohuslav Súkenník
Dušan Dičér, Močenok

Pillbus, s. r. o., Močenok
Reštaurácia ELSA - Ing. Marta Szabová

Montstav Močenok, Štefan Brestič
Kora-mont, s. r. o., Močenok

RB Mont, spol. s r. o., Močenok
Marfil, s. r. o., Nitra

Dolina, s. r. o., Veľká Dolina
Phobos, s. r. o., Šaľa
Ivan Sklenár, ANUP

Patok – technicko-ekologické služby, a. s., Šaľa
Marián Sumega – lešenárske práce, Oravské Veselé

Miroslav Šamaj – natieračské a maliarske práce, Žilina
Kvetinárstvo, Veronika Lencsésová, Močenok

Kvetinárstvo Hortenzia Močenok, Ing. Daniela Kováčová
Mgr. Jaroslav Kováč – KOVÁČ SERVIS Močenok

Pekáreň UNO

Anna Karlubíková, Rokošová II.
Viera Horváthová, Močenok

Jana Hambáleková, Vinohradská
Kolektív žien Modlitby matiek z Rokošovej ul.

MSS Močenskí speváci
Klub tvorivosti Močenok

PZ Zálesie Močenok
Ivan Tóth, Nitrianska 

Janka Balážiová, Nitrianska
Mária Čagáneková, Čingov

Helena Šuvadová, Nitrianska
rod. Kohútová, Borzagoš

Eva Petrášová, Poproč
rod. J. Rábeka, Ľ.Štúra

Vincent Lenčéš, Školská 
Gabriela Sklenárová, Športová
Vierka Straňáková, Borzagoš

rod. Révayová, Rokošová
Olívia Paštéková, Párovce

Mária Bludovičová, Hájska
Peter Šuvada, Nitrianska
Štefan Bleho, Rokošová I. 

Oľga Karlubíková, Rokošová II. 
Ľubo Straňák, Borzagoš

Etela Prváková, Topoľová
Jozef Kohút, Družstevná

Michal Eisele, Dekana Sčasného
rod. Horváthová, Rokošová

Marta Hanková, Rokošová II.
rod. Leššová, Kakava 

rod. Vörösová, Nitrianska
rod. Verešová, Ľ.Štúra 

Gabriel Bleho, Borzagoš
Gabriel Bleho, Lipová 

Michal Kopiary, sv. Gorazda
Zdenka Benčíková, M.R. Štefánika

SRDEČNE ĎAKUJEME!

Druhé miesto porota udelila taneč-
nému divadlu ATak z Bratislavy za ta-
nečné prerozprávanie biblického prí-
behu a víťazom 23. ročníka festivalu sa 
stal divadelný súbor Slúchadlo z Nitry  
s inscenáciou Ježiš v cirkuse. „Goraz-
dov Močenok nie je len o divadle, je aj  
o množstve sprievodných akcií, ktoré majú 
pozdvihnúť duchovnú, kultúrnu, spolo-
čenskú, športovú úroveň života občanov 
našej obce, ale aj celého regiónu. Myslím si,  
že tohto roku sprievodné akcie, ktoré rám-
covali celý festival boli veľmi zaujímavé,  
v prvom rade sme sa snažili venovať pozor-
nosť 250. výročiu posviacky farského kos-
tola sv. Klimenta. Venovali sme pozornosť 
kultúrnym, spoločenským podujatiam, 
športovým podujatiam - cyklotrase, pešej 
túre pútnikov na Nitriansky hrad a množ-
stvu ďalších podujatí a akcií. Myslím, že to, 
čo sme v programe Gorazdovho Močenku 
mali naplánované, sa organizátorom aj 
podarilo naplniť. Divadelné predstavenia 
mali vysokú úroveň, čo mňa osobne poteši-

lo, bola aj pomerne hojná účasť divákov, to 
znamená, že herci mali pre koho hrať. Mys-
lím si, že aj tie sprievodné podujatia, ktoré 
boli, zaujali aj odbornú, aj laickú verejnosť. 
Z tohto miesta sa mi patrí poďakovať všet-
kým, ktorí sa na organizácii festivalu po-
dieľali, samozrejme, ďakujem aj odbornej 
porote, ďakujem OZ KREDIV a  v neposled-
nom rade dobrovoľníkom a zamestnancom 
obce, ktorí zabezpečili toto krásne poduja-
tie,“ zhodnotil festival starosta obce Paed-
Dr. Roman Urbánik.

Samozrejme, nie všetko sa nám vydarilo 
tak, ako by sme chceli. Mne bolo veľmi ľúto, 
že vedúca spevokolu Cantica nám oznámi-
la, že na festivale Gorazdov Močenok v tom-
to roku spievať nebudú. Som vďačný Jánovi 
Petrášovi a speváckemu zboru Glória z Nit-
ry, že nám pomohli. Bez nároku na honorár 
spievali počas slávnostnej sv. omše, ktorú 
prenášala RTVS.

Organizácia tohto ročníka festivalu bola 
oveľa náročnejšia, ako po iné roky. Kultúr-
ne stredisko, ktoré každoročne zabezpe-

čuje podstatnú časť podujatí, má o dvoch 
pracovníkov menej. Nemohli sme si dovo-
liť ani pozvať toľko pomocníkov, ktorých 
by sme vyplatili na dohodu, ako to bolo  
v minulosti. Finančne je na tom obec zle. 
Som preto vďačný všetkým, ktorí nám 
boli ochotní pomôcť. Odborným garan-
tom festivalu Gorazdom Močenok je 
každoročne Občianske združenie KRE-
DIV. Ďakujem jeho predsedovi, Ing. Jo-
zefovi Šuvadovi za to, že v tomto roku 
významnou mierou pomohol pri zabezpe-
čovaní festivalu. Veľmi veľký podiel prá-
ce urobili aj zamestnanci, ktorých máme  
na obci cez úrad práce, ľudia, ktorí venovali 
ovocie a zeleninu, sponzori...

Výraznou mierou pomohla riaditeľka 
Krajského osvetového strediska v Nitre, 
Mgr. Danka Gundová, nový pán farár vdp. 
Peter Michalov, nový pán kaplán dp. Ľuboš 
Mihálka a mnohí ďalší... 

Všetkým veľká vďaka. 
Mgr. Peter Sýkora
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Základy súčasného speváckeho zboru 
boli položené v sedemdesiatych rokoch 
20. storočia, kedy sa u saleziána vdp. Šim-
nu v močenskom kaštieli priúčal  hre 
na organ Milan Novák. Milan sa spolu 
so svojím priateľom Jozefom Rábekom 
často zamýšľali nad tým, ako byť čo naj-
viac užitočný pre farnosť. Netreba za-
búdať, že vtedajší režim si dával záležať 
na ateistickej výchove mladých ľudí.  Aj 
napriek riziku sa dvojici Novák - Rábek 
podarilo dať dohromady partiu mladých 
ľudí z Močenku, ktorá sa tajne stretá-
vala pri čítaní kresťanskej literatúry, či 
počúvaní magnetofónových nahrávok  
s duchovnou tematikou.  Po návrate Mi-
lana z vojenčiny spolu s Jožkom navští-
vili vtedajšieho pána farára Dúbravické-
ho a predstavili mu zámer stretávania 
sa mládeže. Páter Dúbravický bol tej-
to myšlienke priaznivo naklonený a aj  
s jeho požehnaním a pod záštitou spe-
vu sa na jeseň 1979 zača-
li pravidelné stretnutia 
močenskej mládeže. Ve-
riaci farnosti prijali čin-
nosť spevokolu pozitívne, 
hoci spočiatku sa zdvihli 
aj kritické hlasy. Na 
tomto mieste treba spo-
menúť aj veľkú ústre-
tovosť a pochopenie or-
ganistu pána Reháka, 
ktorý ochotne prenechal 
spev a hranie na ne-
deľnej veľkej svätej omši na mladých. 
Pomerne čulé styky a spoluprácu nad-
viazal spevokol vo svojich začiatkoch  
s mladými z Veľkého Zálužia. Obe telesá 
si navzájom pomáhali, vymieňali skúse-
nosti a občas spievali naši speváci v Zá-
luží a opačne. Činnosť spevokolu v sebe 
nezahŕňala iba nácvik a prednes žalmov 
a piesní, ale mala podstatne širší záber. 
Piatok bol obvykle venovaný duchov-
nej sfére: čítaniu náboženskej literatú-
ry, rozjímaniu, počúvaniu magnetofónu 
či neskôr sledovaniu videoprehrávača. 
Sobota bola tradične určená na  prípra-
vu žalmov a piesní na nedeľu. Nedeľné 
popoludnie bolo takmer vždy vyhrade-
né hrám a zábave: organizovali sa výlety  
do okolitej prírody či spoločné dovo-
lenky. Nezabúdalo sa ani na miništran-
tov. Spolu s farským úradom pre nich 
organizovali program na sv. Mikuláša. 
Na Štedrý večer zasa obišli celú dedinu  
a rodinám spevákov koledami a vinšami 
zaželali milostiplné sviatky. Nezabud-
nuteľné boli aj Veľkonočné pondelky. 

Osobitnou kapitolou bola takmer pravi-
delná účasť na  púťach – najmä do Nitry 
a Šaštína, ale aj pamätná púť na Veleh-
rad v roku 1985 alebo do Levoče v roku 
1990. Boli to práve speváci, kto po de-
saťročiach obnovil tradíciu peších pútí  
k Matke Božej  do Nitry cez Fabián doli-
nu. Nitrianska kalvária bola dejiskom 
historicky prvého vystúpenia nášho 
spevokolu v sobotňajšom programe  
v auguste 1988. Táto akcia mala aj ne-
príjemnú dohru, pretože Jozef Rábek  
a lídri ďalších mládežníckych skupín, 
ktoré sa aktívne zúčastnili na programe, 
boli predvedení a vypočúvaní na odde-
lení štátnej bezpečnosti. K vrcholným 
podujatiam, ktorých sa spevokol mohol 
zúčastniť, bolo stretnutie mládeže so Sv. 
Otcom 30.júna 1995 v Nitre. Močenskí 
speváci tu účinkovali ako súčasť zboru, 
zloženého z mládežníkov z celého Slo-
venska. Paleta činností spevokolu sa ešte 

viacej rozšírila koncom 80-tich rokov, keď  
v Močenku vznikalo kresťanské ochotníc-
ke divadlo, a práve z radov spevákov vzišli 
jeho prví herci.

Za 35 rokov sa v spevokole vystrieda-
li desiatky spevákov. Nie je možné vy-
menovať všetkých.  Ale treba spomenúť 
mená tých, ktorí počas tohto obdobia 
viedli nácviky. Prvým vedúcim spevo-
kolu bol Milan Novák. Piesne nacvičoval  
a o hudobný sprievod na organe a gitare 
sa staral od založenia spevokolu do roku 
1982. Keď sa Milan odsťahoval z Močen-
ku, na neľahkú úlohu sa podujal Vojtech 
Suchý, spolu so svojím bratom Stanisla-
vom. K ďalšej zmene došlo v roku 1986. 
Ku kormidlu spevokolu sa dostal síce 
veľmi mladý, ale po stránke hudobnej 
všestranne nadaný Igor Hanko. V roku 
1990 bol Igor prijatý do kňazského semi-
nára v Nitre. Hraniu na gitare sa už v tom 
čase intenzívne priúčal Marek Horňák 
a s nácvikmi piesní mu pomáhal Stano 
Suchý. Keď Marek  nastúpil do armády, 
od apríla 1992 do júla 1993 ho zastupo-

val Miroslav Horňák. V tomto období 
sa do zboru opäť vrátil aj Vojto Suchý, 
ktorý spoločne s Ľubošom Čagánekom 
pomáhal hlavne pri nácvikoch žalmov.  
Po návrate z vojenčiny bol Marek v čele 
spevokolu do roku 1998. Treba podotknúť, 
že uvedení vedúci boli tzv. hudobnými 
vedúcimi spevokolu. Dušou spevokolu 
od jeho založenia až do r.1998 bol Jožko 
Rábek. On mal na starosti formáciu spe-
vákov po duchovnej stránke: program 
na  piatky, výber piesní či organizovanie 
výletov pre spevákov, to bola jeho parke-
ta. Po r. 1998 vo vedení spevokolu prišlo  
k ďalšej zmene – vedenie prebrala dvojica 
Marek Mesároš a Jozef Šuvada. Za ich éry 
sa už postupne začal prejavovať zmenše-
ný záujem mládeže o prácu v spevokole 
až natoľko, že v roku 2001 bola činnosť 
spevokolu obmedzená na minimum  
a pod vedením Jožka Šuvadu sa v úzkom 
kruhu stretali iba pred Vianocami a Veľ-

kou nocou. Od roku 2006 
do súčasnosti je líderkou 
spevokolu Zuzana Lenčéšo-
vá. Hoci vo vedení spevoko-
lu hovoríme o prvej žene,  
v dĺžke služby na tejto pozícii 
už prekonala všetkých svo-
jich predchodcov. A to aj na-
priek zložitým podmienkam,  
v ktorých dnes spevokol 
pôsobí. Ani po obnovení 
činnosti v roku 2004 sa do 
štruktúr spevokolu nepo-

darilo pritiahnuť toľko mladých ľudí, 
ako to bývalo v minulosti. Stabilný po-
čet spevákov sa pohybuje okolo čísla 
8-10. Pestrá a bohatá činnosť mládeže 
pod hlavičkou spevokolu sa dnes obme-
dzila na občasné spievanie pri sv. omši,  
s dôrazom na najväčšie kresťanské sviat-
ky. 

Ani ťažkosti a prekážky, s ktorými sa 
dnes spevokol borí, ani zložitosť doby,  
v ktorej žijeme, neuberá na chuti tým, 
ktorí chcú i naďalej pokračovať v diele 
začatom pred 35 rokmi. Hoci v iných pod-
mienkach a s mierne pozmeneným posla-
ním, spevokol v Močenku ešte stále pôso-
bí. Aj to svedčí o tom, aké hlboké a pevné 
boli jeho základy. A že to boli základy nie 
iba ľudskou rukou vytvorené, vypovedá 
výrok jedného zo zakladateľov spevokolu:
„Boli sme nástrojmi Božími... Jeho pô-
sobenie vidno na udalostiach, ktoré sa 
uskutočnili i stále dejú od vzniku spevo-
kolu až podnes.“

Iveta Leššová a Miroslav Horňák

Kto spieva, dvakrát sa modlí - história speváckeho  
zboru farského kostola v Močenku
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Viacerí bývalí členovia farského spe-
vokolu už v Močenku nebývajú a zavíta-
jú sem len z času na čas. Mnohí z nich 
však prijali pozvanie na stretnutie po-
čas festivalu Gorazdov Močenok v rámci  
250. výročia posvätenia Kostola sv. Kli-
menta.

Sv. omšu v sobotu večer slúžil bývalý 
vedúci spevokolu ThDr. Igor Hanko, PhD.

„Ja sa vždy teším, keď mám mož-
nosť prísť domov, lebo tu som doma. 
Dnes sme začínali sv. omšu s veľkým 
poďakovaním za dlhé, dlhé roky spevo-
kolu. Aj ja osobne mám za čo ďakovať 
Pánu Bohu. Keď tu vidím toľko mojich 
kamarátov, priateľov, bývalých spevá-
kov, s ktorými sa málokedy mám mož-
nosť stretnúť, tak som mal o to väčšiu 
radosť, že sme mohli spoločne sláviť 
sv. omšu. Spoločne sme mohli ďako-
vať, lebo určite každý jeden z nich vie 
povedať niečo, za čo je veľmi vďačný. 
Aj moje kňazské povolanie dozrievalo  
v kruhu tohto spevokolu. Živilo sa žal-
mami, modlitbou, spevom...“

„Ja som veľmi 
vďačný Pánu Bohu  
a tiež prekvapený, že 
po toľkých rokoch sa 
spevokol skutočne 
drží. Naše základy 
boli postavené na 
tom, že to, čo sme 
spievali, sme sa sna-
žili aj prežiť. Boli 
to ťažké časy, kedy 
sme boli často aj sle-
dovaní. Ale vedeli sme, že Pán Boh má  
v rukách všetky udalosti. Cez voľné dni, 
ktoré sme sa snažili povzbudzovať do všet-
kých ďalších dní. Boli aj také okolnosti, 
keď nám ľudia nepriali a stretli sme sa aj  
s nepochopením. Napriek krízam, kto-
rým sa nevyhol ani spevokol, to čo 
bolo utlmené, znovu vzrástlo. Teším 
sa z toho, že mladí majú elán a nadše-
nie pokračovať v speve,“ vyjadril jeden  
zo zakladateľov spevokolu Milan Novák.

Spevokol spolu s Milanom pred 35 
rokmi založil Jožko Rábek: „Pred rokom 
1989 viesť spevokol bolo nebezpečné.  
V tej dobe nebolo nič také duchovné, 
lebo komunisti všetko brzdili. Tu v Mo-
čenku vtedy nebolo vôbec nič. No to, čo 
v nás prekonávalo obavy, bolo to, že my 
sme videli tých mladých ľudí okolo seba. 
Boli sme presvedčení, že ak ich neza-
chránime my, ten svet ich zhltne. Pre-
to sme riskovali, lebo sme tým ľuďom 
chceli pomôcť. Mladých ľudí zachytiť 
pre Boha, pre vieru a pre nich samých. 
Spevokol bol už len takým vozíkom,  

na ktorom sa to všetko viezlo. Dôvodom 
tej celej činnosti nebol spev, ale záujem  
o mladých ľudí a snaha im pomôcť.

My sme nemali skúsenosti s tým, ako 
treba pracovať s mládežou. Nemali sme 
žiadne vzory. My sme len mali v srdci 
túžbu im pomôcť a Pán Boh to za nás do-
tvoril. Dotvoril to do takéhoto úžasného 
diela. To je Jeho dielo. My sme len kolies-
ka v Jeho stroji.“

Farský spevokol, ktorý v sobotu nadše-
ne dirigoval niekdajší vedúci doc. MUDr. 
Jozef Šuvada, PhD., mal viac ako 20 členov. 
Súčasná vedúca spevokolu Zuzka Lenčé-
šová by bola veľmi rada, keby toto nadše-
nie zostalo celému spevokolu: „Polovicu 
svojho života chodím na spevokol, me-
dzi týchto mladých ľudí. A zase polovicu  
z toho času spevokol vediem, hrám na gi-
tare a snažím sa vnášať tam ducha, čo sa 
týka piesní a hudby. Keď som s tým začí-
nala, bolo nás pár. Sedem rokov sme fun-
govali v takej zostave, že nás bolo najviac 
10. Počas tohtoročnej Veľkej noci nastalo 
akoby také „vzkriesenie“ nášho spevo-

kolu. Prišli 
mladí, sú 
medzi nami 
viaceré deti 
s p e v á k o v. 
Verím, že sa 
budú pridá-
vať aj ďalší 
a všetkých 
p o z ý v a m 
medzi nás. 
S t a r š í c h 

spevákov aj ich deti.“
Farský spevokol pripravil po sv. omši 

program, v ktorom predstavil svoju 
históriu i súčasnosť. Krátkym filmom 
si pripomenuli aj účinkovanie počas 
návštevy Jána Pavla II. v roku 1995  
v Nitre.

Záverečnú pieseň zrežíroval Jožko 
Šuvada. Speváci a diváci vytvorili veľký 
kruh, pochytali sa za ruky a krásnym 
spôsobom oslávili 250. výročie posväte-
nia Kostola sv. Klimenta.

Spevákom poďakoval farár Farnosti 
Močenok vdp. Peter Michalov: „Dovoľte 
mi, udeliť vám požehnanie, aby ste od-
chádzali z Božieho chrámu práve s tým, 
čo ste sa snažili sprostredkovať svojím 
spevom. Hovorí sa, že kto spieva, dva-
krát sa modlí, tak nech vám to Pán Boh 
všetko odmení. Nech vám dá silu a chuť 
do vašej ďalšej práce. Aby ste si zachovali 
taký elán, radosť, chuť, práve na orodo-
vanie sv. Gorazda, ktorého slávime počas 
týchto dní.“

Mgr. Peter Sýkora

Farský spevokol skrášľuje kostol už 35 rokov Elektronické trhovisko
Elektronické trhovisku je virtuálne 

miesto, kde sa stretáva dopyt obstará-
vateľov s ponukou záujemcov a uchá-
dzačov. Je to jeden z najtransparent-
nejších a najbezpečnejších spôsobov 
obstarávania. Systém je stabilný, bez-
pečný a univerzálny. Na jeho využíva-
nie stačí mať internetové pripojenie 
a akýkoľvek internetový prehliadač. 
Zadávateľ zákazky má k dispozícii 
katalóg dodávateľov  prepojený do 
centrálnej databázy. Ako dodávateľ 
sa môže zaregistrovať akýkoľvek slo-
venský alebo zahraničný podnikateľ-
ský subjekt. Prostredníctvom neho 
sú povinné nakupovať mestá, obce, 
školy, nemocnice, ale aj štát. „Od 
1.marca 2015 sú obce povinné obsta-
rávať cez elektronické trhovisko. Cez 
elektronické trhovisko sa objedná-
vajú podlimitné zákazky. Podlimitné 
zákazky sú tovary a služby od 1000 eur  
do 207 000 eur a potom zákazky - sta-
vebné práce od 1000 eur do 5 186 000 
eur. Naša obec obstarávala od 1. marca 
cez elektronické trhovisko kancelár-
ske potreby, čistiace potreby, kancelár-
sky papier, nákup traktorovej kosačky  
a tlač časopisu Močenok,“ informova-
la nás referentka útvaru služieb Eleo-
nóra Flammichová. Výhody systému 
sú hlavne v jeho protikorupčnom pô-
sobení, ale aj v tom, že objednávateľ 
nemusí prácne zháňať ponuky a po-
rovnávať ich ceny. Obstarávateľ pri 
svojej objednávke nevie, u koho si to-
var alebo služby objednáva a dodávateľ 
nevie, kam jeho tovar bude smerovať. 
„Systém automaticky vyberie naj-
lacnejšieho dodávateľa, ktorý súťaží  
v elektronickej aukcii a je s ním pod-
písaná elektronická zmluva. Tovar 
nám dovezie priamo na obecný úrad,“ 
doplnila Flammichová. Týmto spôso-
bom sa dá ušetriť okrem času, ktorý 
by musel byť venovaný vyhľadávaniu 
ponúk a ich porovnávaniu, aj množ-
stvo finančných prostriedkov tým,  
že systém automaticky podľa za-
daných kritérií hľadá najlacnejšiu 
službu alebo tovar. „Obec doteraz 
nákupom cez elektronické trhovisko 
usporila na čistiacich prostriedkoch 
400 eur a na jednom čísle tlače časopi-
su Močenok 300 eur,“ vyčíslila úsporu 
Eleonóra Flammichová. Obec Moče-
nok bude cez elektronické trhovis-
ko nakupovať aj v budúcnosti tovary  
a služby potrebné pre chod úradu ale-
bo dôležité pre rozvoj obce.

Ing. Marcela Lenčéšová
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Jazyková škola ZUNIGA
Mgr. Zuzana Gáliková
www.zuniga.sk

Od septembra 2015 sídlime v nových priestoroch  
Business centra na ul. Rokošová č. 455 (pri mlyne).

Ponúkame kurzy anglického jazyka pre deti  
ZÁKLADNÝCH škôl zábavnou formou.
Skupiny: druháci až deviataci

Kurzy prebiehajúce 2 x týždenne. Cena za semester  
96 Eur (1 vyučovacia hodina – 45 min./2,20 Eur).

STREDOŠKOLÁCI
Úrovne od začiatočníkov po pokročilých
Príprava na maturitu od 3. ročníka SŠ (B1/B2)
Príprava na maturitu B2 pre študentov 4. ročníka SŠ

DOSPELÍ
Začiatočníci
Falošní začiatočníci
Mierne pokročilí

Mini skupiny 3-4 študenti
Malé skupiny 5-8 študentov
--------------------------------------------------------------------------
Ponúkame úradne (súdne) overené preklady  
z anglického jazyka do slovenského a naopak.

Tel.: 0907/701497, web: www.zuniga.sk
e-mail: skola@zuniga.sk

Vo štvrtok 24.júla 2015 sa v Ulici Pri kú-
palisku konala kolaudácia novostavby 
penziónu pre seniorov Orlík. Zariadenie 
buduje jeho majiteľ už niekoľko mesiacov 
a v septembri by podľa plánov malo začať 
slúžiť seniorom. „Toto zariadenie predbeh-
lo 21.storočie. Je to hotelový typ a robíme to 
z toho dôvodu, aby sa tu seniori cítili dob-
re, bezpečne, skutočne ako na dovolenke  

a aby jeseň svojho života trávili príjemne,“ 
povedal nám k svojmu projektu penziónu 
pre seniorov majiteľ Ing. Stanislav Szabo.  

Z dôvodu kolaudačného konania sa v zaria-
dení stretli zástupcovia všetkých dotknu-
tých orgánov a inštitúcií, ktorí si postup-
ne prehliadli celé zariadenie a venovali sa 
kontrole jednotlivých jeho častí spadajú-
cich do ich pôsobnosti. „Moji kolegovia  
z odboru prevencie ešte prechádzajú tú bu-
dovu, ale ja si myslím, že možno s nejaký-
mi drobnými nedostatkami bude budova 
skolaudovaná,“ povedal nám veliteľ Hasič-
skej stanice Šaľa Mjr., Ing. Ľubomír Tuška. 
„Lapač tukov z jedálne nám firma trošku 
založila trávnikom, takže vykopú ten la-
pač tukov a prídeme sa pozrieť ešte raz, či 
je to v poriadku. Myslím si, že nie je dôvod, 
aby to nebolo v poriadku, takže kolaudač-
né rozhodnutie bude vydané,“ pridala sa 
prednostka OÚ ŽP v Šali Ing. Petronela Viž-
ďáková. „Kolaudácia dopadla v poriadku, 
stavba je postavená v zmysle nami schvá-
leného projektu a po vydaní kolaudačného 
rozhodnutia investor požiada o vydanie 
rozhodnutia na prevádzku,“ bola so sta-

vom budovy spokojná vedúca odd. hygie-
ny životného prostredia RÚVZ Nitra RNDr. 
Mária Kraváriková. Zástupcovia jednotli-
vých štátnych orgánov venovali kolaudácii 
objektu z dôvodu jeho veľkosti niekoľko 
hodín. K pôvodnej budove, ktorá na pozem-
ku už stála, totiž pribudli ďalšie dve krídla,  
v ktorých vznikli na dvoch podlažiach uby-
tovacie kapacity, spoločenské miestnosti, 
kaplnka, jedáleň, rehabilitačné priestory 
a podobne. „Kolaudačné konanie prebeh-
lo bez problémov. Po doplnení potrebných 
dokladov, odstránení drobných nedostat-
kov a po doručení kladných stanovísk prí-
slušných orgánov bude vydané kolaudačné 
rozhodnutie,“ skonštatovala Ing. Jozefína 
Eisellová zo Stavebného úradu v Močenku. 
Po vydaní kladného kolaudačného rozhod-
nutia bude penzión pripravený na prijatie 
prvých klientov, ktorí sa môžu ubytovať  
v dvoj- a jednoposteľových izbách. Celková 
kapacita penziónu je až 80 klientov a pri-
pravených je aj ďalších 20 miest pre náv-
števníkov.

Ing. Marcela Lenčéšová

Kolaudácia penziónu Orlík

Čo so starými elektrospotrebičmi?
Každý z nás má doma z času na čas elektrospotrebič, 

ktorý sa pokazil a už sa ho neoplatí opraviť. Najväčším 
problémom potom býva, ako sa ho zbaviť. Túto službu po-
núka Eisen, spol. s.r.o., ktorá má prevádzku na ul. Úzkej 
985/2 v Močenku.

Odoberajú veľké a malé domáce spotrebiče, informač-
né technológie a telekomunikačné zariadenia, spotrebnú 
elektroniku, svetelné zdroje, elektrické a elektronické 
nástroje (okrem veľkých stacionárnych priemyselných 
nástrojov), hračky, zariadenia určené na športové a re-
kreačné účely, zdravotnícke zariadenia (okrem všetkých 
implantovaných a infikovaných výrobkov), prístroje  
na monitorovanie a kontrolu, predajné automaty.

Zberné miesto je otvorené  
v utorok až sobotu od 8.00 do 16.00 hod.

Záujemcovia o prenájom spoločenskej sály a športo-
vej haly sa môžu prihlásiť v podateľni obecného úradu 

alebo na e-mail: zastupcastarostu@mocenok.sk

Obec Močenok má novú verziu internetovej stránky. 
Organizácie, ktoré majú záujem byť na nej zverej-

nené, to môžu oznámiť na podateľni obecného úradu, 
alebo na e-mail: zastupcastarostu@mocenok.sk

Máte chuť vyrobiť si niečo užitočné, krásne?
Príďte a naučíte sa vyrábať a tvoriť umelecké dekoračné 
predmety, doplnky do domácnosti, sezónne dekorácie, či 

darčeky pre svojich blízkych.
Dňa 3.9.2015 sa uskutočnil zápis do Tvorivých dielní pre 
dospelých ZUŠ v Močenku. Kontakt na dodatočný zápis:

Mgr. Adriána Vailing
email: adriana.pardusova@gmail.com 

t.č.: 0902 192 089

Riaditeľstvo Základnej umeleckej školy v Močenk oznamu-
je, že dodatočný zápis do všetkých odborov ZUŠ sa uskutoční 

7. - 11. septembra 2015 v čase  
od 13.00 do 16,30 h v priestoroch ZUŠ.

Obhliadka areálu penziónu Orlík



Obec Močenok
Vás srdečne pozýva pri príležitosti sviatku 

Povýšenia svätého Kríža
a

250. výročia posvätenia Kostola sv. Klimenta v Močenku  
na XIII. ročník

Dní Obce Močenok
11. - 13. septembra 2015

TK JUMPING - tanečné vystúpenia

Koncert hudobnej skupiny AYA

FESTIVAL  ĽUDOVEJ  PIESNE  A  TRADÍCIÍ

Otvorenie jarmoku

Otvorenie výstav:
• výstava diel močenských insitných maliarov  
   a rezbárov
• výstava prác členov Klubu tvorivosti s ukážkami  
   tvorby ľudových remesiel
• výstava ,,250. výročie posvätenia Kostola 
   sv. Klimenta v Močenku“

Slávnostné otvorenie – fanfára
V programe vystúpia:
FSS Lehoťanka z Lehoty
FS Kepežďanka z Hájskeho
FS Kráľovanky z Hornej Kráľovej

Vyhodnotenie súťaže  vo varení najlepšieho 
močenského guláša. Súťažiť budú:
PD Močenok, PS Močenský háj Močenok, PZ Zálesie 
Močenok, A-DEMO Močenok, RB Mont Močenok, 
Železoobchod Tóth Močenok, Bar Naska Močenok,   

Pálenica Močenok, Močenskí motorkári, OZ Rubín 
Močenok, Penzión ANUP, Levetrik, s. r. o. Močenok, 
SNS Močenok, B&B Autodielňa Bludovič Močenok

IV. ročník súťaže v pečení
„Močenského smatankového koláča“

FS Bukovinka z Braväcova
Tance a spevy z Bielych Handlí a Horehronia

Odovzdávanie ocenení pri príležitosti Dní obce 
Močenok 2015

DH Vracovjáci z Moravy

Slávnostná svätá omša

V programe vystúpia:
Žiaci škôl obce Močenok
FS Prameň zo Žarnovice
DH Zálužanka z Veľkého Zálužia
SS Zúgovanka
FS Močenčanka
MSS Močenskí speváci

Ľudová zábava
do tanca a na počúvanie hrá DH Močenská kapela

Ukončenie obecných slávností - fanfára

Zmena programu vyhradená!
Vstup na všetky podujatia je voľný!

Kontakt: 0915 712 591
e-mail: obecmocenok@gmail.com

www.mocenok.sk

Realizované s finančnou podporou:

PIATOK 11. 9. 2015

SOBOTA 12. 9. 2015

NEDEĽA 13. 9. 2015

18.00 hod. - areál obecného úradu

19.00 hod. - areál obecného úradu

13.00 hod. - areál obecného úradu

14.00 hod. - areál obecného úradu

16.00 hod. - areál obecného úradu

10.00 hod. - areál obecného úradu

20.00 - 2.00 hod. - areál obecného úradu

10.30 hod. - Kaplnka sv. Kríža

14.00 hod. - areál obecného úradu

19.00 hod. - areál obecného úradu

24.00 hod. - areál obecného úradu

19.00 hod. - areál obecného úradu

Nitriansky  
samosprávny kraj



14

Dňa 6. augusta 2015 
uplynul rok čo nás 

navždy opustil 
manžel, otec, dedko 

Packa Štefan.
S láskou spomína 

celá rodina

Spoločenská  
kronika

Vanesa Kulinová

Marcel Soroka 
a Kristína Benková

25.07.2015

Ing. Slavomír Straňák 
a Mgr. Monika Kohútová     

01.08.2015 

Radovan Dobrovodský 
a Daniela Vašáková     

01.08.2015 
  

Vladimír Vereš 
a Lucia Nagyová     

08.08.2015

Mgr. Marcel Krivošík 
a Dominika Lenčéšová    

 14.08.2015

Martin Szabo 
a Mgr. Jana Ristová     

22.08.2015

Verona Miháliková, 84 - ročná
Ľudovít Kompas, 95 - ročný
Irena Lencsésová, 96 - ročná
Vilma Dičérová, 80 - ročná
Ján Rábek, 88 - ročný
Jozef Straňák, 86 - ročný
Peter Fábik, 53 - ročný
Ján Odráška, 60 - ročný

PRIVÍTALI SME:

POVEDALI SI ÁNO:

OPUSTILI NÁS:

SMÚTOČNÉ 
OZNAMY

Ďakujeme všetkým 
príbuzným, pria-
teľom a známym, 
ktorí sa prišli dňa 
14. júla 2015 napo-

sledy rozlúčiť  
s našou drahou ma-
mičkou, babičkou, 

prababičkou Vilmou Dičérovou. 
Ďakujeme za úprimné prejavy 

sústrasti a kvetinové dary.
Smútiaca rodina

Dňa 25. septembra 
uplynie päť rokov, 

čo nás navždy 
opustila naša naj-
drahšia mamička, 
manželka a babka 
Anna Gupková.

Za tichú spomienku a krátku mod-
litbu ďakuje najbližšia rodina.

S láskou na Teba spomíname

Láska je kúsok z hviezdy.
Zostane v srdci navždy.

Láska nezomiera.
Dňa 13. 9. 2015 uplynie piate vý-
ročie úmrtia môjho milovaného 

manžela Gabriela Rábeka.
S bolesťou v srdci spomína 

manželka, syn, vnuk Gabko, 
vnučka Deniska a ostatná rodina

,, S tichou spomienkou k Vášmu 
hrobu chodíme, pri plamienku 

sviečky sa za Vás modlíme. Osud 
Vám nedoprial s nami dlhšie byť, 

ale v našich srdciach budete  
navždy žiť.“

Dňa 13. 8. 2015 sme si pripomenuli 
2. smutné výročie, čo nás navždy 
opustila naša mamička a babka 

Helena Sláviková a dňa 16. 11. 2015 
si pripomenieme 26. výročie, 

čo nás navždy opustil náš ocino  
a dedko Emil Slávik.

S láskou a úctou spomínajú 
Erika, Renáta a Emil s rodinami  

a ostatná rodina

Dňa 24. septembra 2015 uplynie 
rok, čo nás navždy opustil náš dra-
hý manžel, otec, dedko a pradedko 

František Malcho.
S úctou a láskou spomína 

celá rodina

Mala nás všetkých 
rada a chcela ešte 

veľmi žiť, ale prišla 
tá chvíľa, keď mu-

sela do večnosti ísť. 
Skromná v živote, 
ale veľká v láske a 

dobrote. Nechajme ju tíško spať, čo 
bolo súdené, muselo sa stať. Nech 
jej telo v rodnej hrude v pokojnom 
spánku odpočíva, v pamäti našej 

žiariť bude, pamiatka jej stále živá.
Dňa 23.9.2015 si pripomenieme  

7. výročie od úmrtia našej milova-
nej a dobrej manželky, mamy, bab-
ky, svokry Kataríny Szöllösyovej.

S láskou a úctou spomínajú 
manžel, dcéra a syn s rodinami.

Ďakujeme všetkým, 
ktorí spomínajú spolu s nami

V týchto dňoch sa dožila krás-
neho životného jubilea vedúca 
folklórnej skupiny Močenčanka  
pani Mária Szabová.

Pri tejto príležitosti jej všetko 
najlepšie prajú členovia folklórnej 
skupiny Močenčanka a pracovníci  
obce Močenok a kultúrneho stre-
diska.

Miestny spolok Červeného kríža  
ďakuje pánovi Jozefovi Benčíkovi 
za príjemné posedenie a občerstve-

nie pre darcov krvi, dňa 19.júna  
v priestoroch jeho firmy A-Demo. Ďakujeme všetkým príbuzným, 

priateľom a známym, ktorí sa pri-
šli dňa 22. augusta 2015 naposledy 
rozlúčiť s našim bratom a strýkom 

Jánom Odráškom. Ďakujeme za 
prejavy sústrasti a kvetinové dary.

Smútiaca rodina

Strihanie psíkov všetkých 
plemien – kvalita, spoľahlivosť, 
spokojnosť, prijateľná cena  
a precíznosť.  Tel. č.: 0905 559 708
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 JUDr. Lýdia Vylimcová
advokátka
Sídlo advokátskej kancelárie: Švábska 1431/18, 951 31 Močenok

Kontakt: tel: 037/6552833, mobil: 0903 729 822
  email: judrvylimcova@gmail.com, info@judrvylimcova.sk
  www: http://www.judrvylimcova.sk

Ponúka právnu pomoc v nasledovných 
oblastiach:
Zastupovanie v súdnych a mimosúdnych konaniach

V oblasti obchodného práva
• založenie, zmena, zrušenie a likvidácia obchodných 

spoločností (verejná obchodná spoločnosť, komanditná 
spoločnosť, spoločnosť s ručením obmedzeným, akciová 
spoločnosť)

• poradenstvo o založení, zmene, zrušení a likvidácií ob-
chodných spoločností

• vyhotovenie obchodných zmlúv (kúpna zmluva, zmluva 
o predaji podniku, zmluva o uložení veci, zmluva o skla-
dovaní, zmluva o dielo, mandátna zmluva, zmluva o náj-
me dopravného prostriedku, zmluva o prevádzke doprav-
ného prostriedku, zmluva o sprostredkovaní, zmluva  
o obchodnom zastúpení, zmluva o tichom spoločenstve, 
nepomenované zmluvy)

• posudzovanie návrhov obchodných zmlúv vyhotovených 
v zmysle Obchodného zákonníka

• zabezpečenie záväzkov (napr. záložným právom, uzna-
ním záväzku a ďalšie)

• návrh na konkurz a reštrukturalizáciu, resp. konanie  
v konkurzných veciach podľa zák.č.7/2005 Z.z.

V oblasti pracovného práva
• vznik, zmena a zánik pracovného pomeru, včítane posú-

denia prípadnej neplatnosti skončenia pracovného po-
meru

• nároky vyplývajúce z pracovného pomeru
• otázky týkajúce sa mzdy a náhrady mzdy
• otázky náhrady škody – zodpovednosti za škodu
• dohody o prácach vykonávaných mimo pracovného po-

meru
• uplatňovanie práv zamestnancov a zamestnávateľov 

súdne aj mimosúdne

 V oblasti občianskeho práva
• vlastnícke právo, spoluvlastníctvo
• usporiadanie práv k pozemkom
• vyporiadanie podielového spoluvlastníctva
• zodpovednosť za škodu
• nároky z bezdôvodného obohatenia
• dedičské právo
• vyhotovovanie občiansko-právnych zmlúv (kúpna a zá-

menná zmluva, darovacia zmluva, zmluva o dielo, zmlu-
va o pôžičke resp. výpožičke, zmluva o nájme bytu resp. 
nebytových priestorov, zmluva o podnájme, zmluva  
o záložnom práve, dohody o zriadení vecného bremena  
a ďalšie zmluvy včítane nepomenovaných zmlúv).

V oblasti rodinného práva
• vznik manželstva, vzťahy medzi manželmi, zánik

         manželstva rozvodom
• vyporiadanie bezpodielového spoluvlastníctva manže-

lov
• práva a povinnosti rodičov a detí
• spory o určenie otcovstva
• otázky osvojenia dieťaťa
• vyživovacia povinnosť

V oblasti správneho a priestupkového práva
Spisovanie listín o právnych úkonoch a zastupovanie v ko-
naniach pred
• katastrálnym úradom vo veci zápisov do KN
• stavebným úradom (oznamovacia povinnosť, povoľova-

cie konania o vyvlastnení)
• živnostenským orgánom (o vydanie živnostenského 

oprávnenia, koncesie, výpisov)
• priestupkovým orgánom
• matrikou
• odborom pôdohospodárstva a lesného hospodárstva  

a ďalšími orgánmi
• v konaniach o priestupkoch

V oblasti vyhotovovania zmlúv
• vypracovanie zmlúv v zmysle príslušných ustanove-

ní Obchodného zákonníka, Občianskeho zákonníka, 
Zákonníka práce a podľa ďalších všeobecne záväzných 
právnych predpisov ako aj nepomenovaných zmlúv 
podľa požiadaviek klienta, v súlade s platným právom 
Slovenskej republiky a EÚ.

V oblasti vymáhania pohľadávok
Vymáhanie pohľadávok vzniknutých
• z občiansko-právnych vzťahov
• z obchodných záväzkov
• vymáhanie pohľadávok súdnou a mimosúdnou cestou, 

formami povolenými platným právom Slovenskej re-
publiky a EÚ.

• zastupovanie v exekučnom konaní

Vypracovanie návrhov na začatie súdneho konania a ďal-
ších podaní v konaniach pred súdmi, orgánmi štátnej 
správy a miestnej samosprávy
• návrh na zápis, zmenu alebo vklad listiny do katastra 

nehnuteľností
• návrh na zápis, zmenu alebo výmaz obchodnej spoloč-

nosti v obchodnom a živnostenskom registri
• návrh na vydanie platobného rozkazu
• žaloby v občiansko-právnom súdnom konaní
• žaloby v obchodno-právnom súdnom konaní
• návrh na vyhlásenie konkurzu na majetok dlžníka
• návrh na začatie exekučného konania
• oznámenie o spáchaní priestupku
• ďalšie podania podľa požiadaviek klienta

§
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Seniorské A-čko futbalového klubu Mo-
čenok obsadilo v ročníku 2014/2015 IV. 
ligy JV so ziskom 19 bodov posledné 16. 
miesto, čo znamenalo zostup do V. ligy.

Pred začiatkom novej sezóny odišiel 
tréner Jozef Paľo, ktorého nahradil tré-
ner dorastu Jozef Porubský. Do kádra 
pribudli okrem hráčov domáceho doras-
tu aj futbalisti, ktorých získal Močenok  
na hosťovanie. Marek Štefanko s Ró-
bertom Palkovičom prišli z predchá-
dzajúceho hosťovania v TJ Slovan Nitra 
- Chrenová a Peter Kobora z ŠKF Sereď. 
Na trvalý prestup prišiel do Močenku Ra-
dovan Paľo, ktorého priaznivci futbalu 
poznajú z jeho pôsobenia v rokoch 2003-
2007 z ŠK Eldus Močenok a v roku 2011  
z FK Močenok.

Hlavným cieľom FK v novej súťažnej 
sezóne 2015/2016 v V. futbalovej lige je za-
pracovanie odchovancov do A-mužstva.

Futbalový klub Močenok sa predsta-
vil aj v tomto ročníku v Slovnaft Cup-e.  
V jeho prvom kole privítal 25. júla 2015 na 
domácom ihrisku štvrtoligistu TJ Imeľ. 
Vedenia v stretnutí sa ujali domáci, keď 
sa presadil Víglacký. Hostia však skóre 
otočili a po dvoch pokutových kopoch Or-
šolíka viedol Imeľ 2:1. Do konca stretnutia 
Močenok vyrovnal, keď sa opäť presadil 
Víglacký. Remízový výsledok 2:2 sa do 
konca riadnej hracej doby nezmenil, a tak 
prišla na rad lotéria pokutových kopov.  
Po nej si postup do druhého kola zabezpe-
čil FK Močenok A.
V druhom kole Slovnaft Cup-u privíta-
li hráči Močenku futbalistov ŠK Blava 
1928 Jaslovské Bohunice. Stretnutie bolo 
od úvodu v réžii hostí, ktorí vyhrali prvý 
polčas 2:0. Nadvláda Jaslovských Bo-
huníc pokračovala aj po prestávke, no aj  
z mužstva Močenku dokázali hráči pohro-
ziť. Strelecky to skúšali Víglacký, Tichý  
a Palkovič. Na rozbehnutých hostí to však 
nestačilo. Po výsledku 0:5 sa účinkovanie 
Močenku v Slovnaft Cup-e skončilo.

Diváci sa môžu v ročníku 2015/2016 V. 
ligy STRED opäť tešiť na derby stretnu-
tia s KFC TIBI Horná Kráľová. Prvé je  
na programe v 13. kole 1. novembra 2015  
v Močenku a druhé 29. mája 2016 v Hornej 
Kráľovej. 

V V. lige STRED podľahli futbalisti FK 
Močenok A v prvom kole na pôde OFK To-
várniky domácim 0:1. V druhom svojom 
vystúpení odohrali majstrovský zápas 
opäť vonku. Na ihrisku v Nevidzanoch 
sa však odohral iba prvý polčas a po vý-
datnej prietrži mračien sa druhý polčas 
stretnutia odložil. V treťom majstrov-
skom zápase privítali hráči A-mužstva  
na domácom ihrisku TJ Družstevník Ja-
covce. Po nie príliš vydarenom prvom 
polčase, keď domáci inkasovali z kopačiek 
Bajzíka a Kamana sa im zápas nepodarilo 
otočiť. V druhej časti strelil kontaktný gól 
Vencel, no k ďalším zakončeniam sa už 
Močenok nedostal a podľahol Jacovciam 
1:2.

1. kolo - V. liga STRED
OFK Továrniky - FK Močenok A 1:0 (1:0)
zostava FK: A.Lenčéš, Danada, Kostoláni, 
Čiernik, Sýkora, E.Pápay (46. J.Hanák), 
Vencel, Dicsér, Víglacký, Palkovič (75. Ko-
bora), P.Hanák (59. J.Tichý)

2. kolo - V. liga STRED
ŠK Nevidzany - FK Močenok A 0:0 - nedo-
hrané pre nespôsobilý terén v 2. polčase
zostava FK: M.Pápay, Danada, Kostoláni, 
Paľo, E.Pápay, Vencel, Dicsér, Palkovič, 
P.Hanák, J.Hanák, J.Tichý

3. kolo - V. liga STRED
FK Močenok A - TJ Družstevník Jacovce 
1:2 (0:2)
gól: 50. Roman Vencel
zostava FK: M.Pápay, Danada, Kostoláni, 
Sýkora, Vencel, Paľo, Dicsér, Palkovič (46. 
M.Bleho), J.Hanák, J.Tichý, Štefanko

M
Tabuľka po 3. kole V. ligy STRED

Z V R P Skóre B +/-

1. OFK 1948 Veľký Lapáš 3 2 1 0 10:3 7 4

2. TJ Družstevník Jacovce 3 2 1 0 9:4 7 4

3. OFK Hrušovany 3 2 1 0 6:2 7 4

4. TJ Slovan Preseľany 3 2 0 1 9:4 6 3

5. OFK Tovarníky 3 2 0 1 4:6 6 0

6. ŠK Veľké Zálužie 3 1 2 0 6:2 5 -1

7. MFK Alekšince 3 1 1 1 4:3 4 -2

8. OFK Solčany 3 1 1 1 2:1 4 -2

9. FK KFC TIBI Horná Kráľová 3 1 1 1 6:6 4 -2

10. ŠK TJ Slovan Zbehy 3 1 1 1 8:9 4 -2

11. ŠK Nevidzany 2 0 2 0 4:4 2 2

12. ŠK Tešedíkovo 3 0 1 2 4:8 1 -5

13. TJ Slovan Veľké Bedzany 3 0 1 2 1:7 1 -2

14. TJ - ŠK Radošina 3 0 1 2 3:12 1 -5

15. FK Močenok 2 0 0 2 1:3 0 -3

16. TJ Slovan Krušovce 3 0 0 3 1:10 0 -3

Nová sezóna v seniorskom A-mužstve FK Močenok

Začiatkom júla sa v Prešove uskutoč-
nil 14. ročník medzinárodného mládež-
níckeho futbalového turnaja Fragaria 
Cup. Podujatie je druhým najväčším 
mládežníckym turnajom v Európe.  
Už druhýkrát sa na podujatí zúčast-
nili aj zástupcovia futbalového klubu 
Močenok. „Celkový počet hráčov, kto-
rí reprezentovali FK Močenok bol štr-
násť. Boli to v podstate všetci hráči  
z kategórie mladších žiakov,“ povedal 
nám Martin Boháč prezident FK Mo-
čenok a zároveň tréner. Okrem mlad-
ších žiakov Močenku sa v tejto vekovej 

kategórii predstavilo ešte 23 mužstiev. 
Tímy boli rozdelené do troch skupín po 
osem. Futbalisti Močenku sa predstavili 
v základnej A skupine, kde si zmerali sily  
s Užhorodom, Brašovom, Pinskom, 1.FC 
Prešov, Kyjevom, Rýmařom a FK Prešov. 
„Medzi mužstvami nebol až taký veľký 
rozdiel. Niektorí boli slabší, niektorí sil-
nejší. Minulý rok sme zápasy odohrali  
na hlavnom štadióne, no tento rok sme boli  
na trochu horšom ihrisku,“ skonštato-
val jeden z hráčov močenského tímu 
Peter Kudlička. „Mali sme dosť silných 
súperov, zrejme najsilnejšiu skupinu. 
Prvých sedem zápasov sme vyhrali, 

jeden sme prehrali s mužstvom z Ru-
munska. Bolo dosť teplo, ale hralo sa aj 
tak dobre,“ doplnil svojho tímového ko-
legu Šimon Lenčéš. „Čo sa týka zápasov  
v základnej skupine, tak si dovolím pove-
dať, že boli zvládnuté dobre. Mnohé muž-
stvá dokazovali, že majú vysokú úroveň. 
Chlapci podali proti týmto súperom dob-
ré výkony. škoda toho zápasu s ACS Tam-
pa Brašov, ktorý sme prehrali,“ chválil 
svojich zverencov tréner Martin Boháč.  
V základnej skupine so ziskom 18 bodov 
obsadil Močenok druhé miesto, čo ho po-
sunulo do ďalších bojov. V osemfinále na-
razili žiaci Močenku na poľský tím SPS Elk.

FRAGARIA CUP 2015
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Šport v našej obci
Športové kluby v našej obci v júni 

skončili svoje súťaže. Popri karate a ak-
tivitách kalanetiky má naša obec zvuk  
v troch športoch. Je to stolný tenis mu-
žov, hádzaná, orientovaná na mládež  
a ženy a futbal, ktorý mal v súťažiach 
prípravky, mladší a starší dorast a mu-
žov. 

Najmenším oddielom je stolnoteniso-
vý oddiel. Tento šport patrí medzi naj-
staršie. V súčasnej dobe má v dlhodobých 
súťažiach tri družstvá. A-mužstvo hralo 
ako nováčik IV. ligu. Bude v nej pokračo-
vať aj v ročníku 2015-16. B a C mužstvá 
hrajú okresnú súťaž. Patria medzi celky 
s popredným umiestnením. Kolektívy 
tvoria skúsení hráči, no aj mladé náde-
je, bratranci Adam a Martin, vnuci pre-
zidenta klubu pána Karola Malíka, ktorý  
v dobrom zdraví oslávil 70. výročie naro-
denia. V stolnotenisovom oddiele pracu-
je už vyše 50 rokov. Svoje zápasy hrávajú 
v stolnotenisovej herni. V zime bola vy-
konaná rekonštrukcia osvetlenia. Vďaka 
vedeniu obce bolo doriešené upratovanie 
herne a ostatných priestorov. Nie vždy sa 
darí práci s mládežou. Mladí talentovaní 
hráči predčasne ukončili športovú karié-
ru, čo je na škodu stolného tenisu. Herňa 
sa stala domovom aj stolnotenisovým 
veteránom. Partiu tvorí 15 členov. Schá-
dzajú sa pravidelne už 15 rokov. Na čele je 
pán Štefan Bleho. Vďaka sponzorovi pá-
novi Pápayovi majú vlastné dresy. Pravi-
delne sa zúčastňujú  turnajov na Čermá-
ni a majú družbu s veteránmi z Nededu. 
Radi privítajú nových záujemcov. Stol-
notenisový oddiel organizuje vianočné  
a veľkonočné turnaje. Herňa je plná ži-
vota každý deň. Pochopenie nachádzajú 
aj vo vedení obce. Tá podľa svojich mož-

ností sponzoruje jeho činnosť.
Aj dievčenská a ženská hádzaná má  

v obci dlhodobú tradíciu. Veď staršie 
žiačky boli majsterkami federatívnej 
republiky. V súčasnej dobe pracujú  
v oddiele 4 družstvá. Tri sú mládežnícke  
a jedno žien. Mladšie a staršie dorasten-
ky hrajú prvú ligu, mladšie žiačky kraj-
skú súťaž. Okrem toho pracuje pri ZŠ prí-
pravka. Aj družstvo žien hráva prvú ligu. 
V ročníku 2014/15 skončilo historicky 
na najlepšom 3. mieste za Michalovca-
mi a Nesvadmi. Kolektív trénuje skúse-
ná bývalá reprezentantka pani Darinka 
Braunová, ktorá je polovičná Močen-
čanka. Družstvo tvoria domáce hráčky  
a úzko spolupracujú aj so Slovanom 
Duslo Šaľa. Trénerský post sa nezmení 
ani v novom ročníku. Možno nastane po-
hyb v kádri družstva, keďže talentovaná 
Nikola Lenčéšová má odísť do Trenčína 
a strelkyňa Krokavecová do Hlohovca. 
Dúfajme, že sa za ne nájde rovnocenná 
náhrada. Oddiel pracuje pod vedením 
poslanca L. Blažu. Tento v dobrom zdra-
ví oslávil nedávno 50-ku. Dodatočne mu 
srdečne blahoželáme. Rovnako krásnych 
60 rokov oslávil tréner a funkcionár pán 
Jozef Vavrinec. Aj tomu blahoželáme. 
Pre pána Vavrinca je hádzaná druhý ži-
vot. Je to jeho koníček. Aj hádzanársky 
klub má pochopenie zo strany obce. Veľ-
mi dobrým sponzorom je firma Demo  
na čele s pánom Jozefom Benčíkom. Klo-
búk dolu pred takými podnikateľmi. Aj 
vďaka ich ochote sa hádzanej darí. Oddiel 
má na dobrej úrovni propagáciu. Vďaka 
tomu sú na zápasoch pekné návštevy  
a slušné povzbudzovanie. Aj počet žiakov 
v ZŠ klesá, veríme, že hádzaná sa bude 
všestranne rozvíjať. Veď už aj teraz sú do 
družstva žien zaraďované talentované 
dorastenky. A talenty v Močenku rastú  

a aj vďaka trénerom sa budú rozvíjať. 
Veríme, že hádzanárky pripravia fanúši-
kom ešte veľa športových zážitkov.

Káru plnú starostí tlačí predseda FK 
pán Martin Boháč. Členmi výkonného 
výboru sú mladí ľudia, z ktorých každý 
má konkrétne úlohy. Mgr. Daniel Čier-
nik je aktívnym hráčom a zároveň tré-
nerom starších žiakov. Okrem toho vy-
hľadáva talenty v ZŠ. Pán S. Packa spolu  
s Danadom a R. Sabom sa venujú príprav-
kám, ktoré dosahujú pekné výsledky aj  
na úrovni kraja. Bc. V. Vereš chytával  
za B-mužstvo a zároveň je hospodárom 
klubu. Medzi ochotných funkcionárov 
patria aj Tonko Majdiak, Peter Karlubík, 
ktorý sa stará o žalúdky hráčov, Mečúch, 
p. Fidler a mnohí ďalší. Pán Boháč, okrem 
toho, že je na čele diania, je trénerom 
mladších žiakov a bol aj vedúcim B-muž-
stva. V oblasti výstavby urobili kus dob-
rej práce. Vďaka pomoci Ing. Saba bola 
vymenená ohrada hracej plochy a osa-
dených 300 nových lavičiek. Na Lúčkach 
je aj pekná tribúna. Je ochota ju darovať. 
Nájdu sa sily a prostriedky presunúť ju 
na FK? Vďaka pochopeniu obce bola vy-
konaná rekonštrukcia hospodárskej 
budovy a osadené plastové okná. Práce 
by mali pokračovať aj zvonka. Strecha 
si žiada výmenu a aj fasáda budovy by 
sa zišla opraviť. Zabezpečiť chod klubu,  
v ktorom aktívne športuje od prípraviek 
po mužov takmer 150 futbalistov a tré-
nerov, je náročná práca. V činnosti sú 
ešte rezervy. Troška kríva na obe nohy 
agitácia a propagácia. Stalo sa, že neboli 
plagáty alebo nebola relácia v obecnom 
rozhlase. Rovnako treba zlepšiť spo-
luprácu so sponzormi. Na štadióne sú 
priestory na propagáciu firiem. Okrem 
štyroch sú prázdne. 

(pokrač. na ďalšej strane)

„V osemfinále sme vyhrali 5:0, no  
vo štvrťfinále nám chýbalo šťastie proti 
bieloruskému mužstvu FC Minsk. V zá-
pase sa nám nedarilo a Minsk bolo veľ-
mi silné mužstvo,“ doplnil informácie  
o ďalších zápasoch Šimon Lenčéš. „Štvrť-
finále nám nevychádzalo podľa predstáv, 
keď sme inkasovali prvý gól a ten nám 
na psychike veľa nepridal. Snažili sme sa 
zápas otočiť, no gól sme nestrelili a v zá-
vere sme inkasovali druhý,“ zaspomínal  
na smolný zápas tréner Boháč. Finále 
14. ročníka medzinárodného mládež-
níckeho futbalového turnaja si nako-
niec zahrali mužstvá Minska a Brašova, 
teda obidva tímy, ktoré jediné porazili 
žiakov Močenku. Víťazom sa nakoniec 
stali po rozstrele hráči ACS Tampa Bra-
šov z Rumunska. Žiaci futbalového klu-

bu Močenok obsadili konečné 6. miesto. 
Do zostavy hviezd turnaja sa dostal ako 
najlepší strelec podujatia tejto vekovej 
kategórie Thomas Kotlár, ktorý momen-
tálne hosťuje v Spartaku Trnava. „Chcel 
by som sa chlapcom poďakovať za maxi-
málnu snahu popasovať sa o čo najlep-
šie výsledky. Ďalej by som sa chcel poďa-
kovať všetkým rodičom, ktorí umožnili 
svojim deťom absolvovať tento turnaj 
a realizačnému tímu, ktorý bol počas 
celého turnaja s nami a bez ktorého by 
sme podujatie logisticky zrejme ťažko 
zvládli. Moje veľké poďakovanie patrí aj 
sponzorom, ktorí nám pomohli pri štar-
te na tomto turnaji a verím, že aj na bu-
dúci rok budeme môcť absolvovať toto 
podujatie,“ dúfa prezident klubu Martin 
Boháč.

Základná skupina A:
FK Močenok – SJFSOOR Uzhgorod  3:0
FK Močenok – ACS Tampa Brasov  0:1
FK Močenok – SDUSHOR 3 Pinsk  3:1
FK Močenok – 1. FC Tatran Prešov  1:0
FK Močenok – FC Arsenal Kiev A  5:1
FK Močenok – TJ Jiskra Rýmařov  3:0
FK Močenok – FK SAFI Prešov  7:0
Osemfinále:
FK Močenok – SPS 6 ELK  5:0
Štvrťfinále:
FC Minsk – FK Močenok  2:0

Konečné poradie Fragaria Cup U12:
1. miesto:    ACS Tampa Brasov (RO) 
2. miesto:    FC Minsk (BY)
3. miesto:    LPS Arad (white) (RO)

M & M
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V júli sa v lokalite Síky v extraviláne na-
šej obce konal 2. ročník súťaže modelov 
historických lietadiel pod názvom Močen-
ské pastorále. Podujatie sa uskutočnilo 
pod organizačnou taktovkou celosvetovo 
pôsobiacej spoločnosti The  Society of An-
tique Modelers, ktorej slovenská poboč-
ka má označenie SAM 119. Ide v podstate 
o klub priateľov historických modelov  
a motorov. Podujatie otvoril riaditeľ sú-
ťaže Pavel Rábek spolu so sponzormi  
a zároveň sympatizantmi podujatia – Ing. 
Mariánom Radošovským, ktorý obhospo-
daruje pozemky, na ktorých sa súťaž ko-
nala a Mgr. Petrom Sýkorom, zástupcom 
starostu obce. Obaja popriali súťažiacim 
dobrý vietor a úspech v konečnom hod-
notení. Potom sa už mohlo začať samot-
né zápolenie ľahučkých lietadiel. Všetci 
členovia spoločnosti, ktorých je na Slo-
vensku viac ako 80 sú vlastne modelári, 
ktorých dokonale prepracované modely 
lietadiel sú schopné letu, a preto sa s nimi 
s nadšením zúčastňujú aj súťaží. „Stavia-
me modely  z dreva, papiera, z materiálov, 
ktoré sa používali do roku 1950. Súťaže-
nie je vlastne také korenie, lebo samot-
ná stavba a polietanie nás, samozrejme, 
uspokojuje, ale to súťaženie nás podne-
cuje k lepšej stavbe a lepším výkonom,“ 
povedal nám riaditeľ súťaže Močenské 
pastorále Pavel Rábek. „Pali Rábek ma 
dotiahol k modelárstvu a usúdili sme, že 
by sme mohli usporiadať aj súťaž,“ ozrej-

mil spoluorganizátor podujatia Ľudovít 
Pec. Močenské pastorále prilákalo na Síky 
niekoľko autorov a majiteľov historických 
modelov. Súťažiaci boli podľa prihláse-
ných modelov rozdelení do 5 súťažných 
kategórií. Jedna z nich bola bezmotorová, 
čiže vetrone, ktoré sa do vzduchu dostali 
pomocou gumového katapultu. Ostat-
né modely sa do výšok vzniesli pomocou 
elektromotora alebo spaľovacieho motora. 
V Močenku sa ku skúseným modelárom 
pridal najmladší člen slovenského SAM-u, 
iba 15-ročný Marek Mach zo Senice. „Mi-
nulý rok som sa bol pozrieť na historické 
modely na Majstrovstvá Slovenska v Očo-
vej a chytilo ma to, tak sa im venujem. Za-
tiaľ som bol iba na troch súťažiach. Je to 
dobrý pocit, keď vidím, že niečo, čo som si 
ja postavil, pri čom som sedel určitý čas,  
že to pekne lieta,“ objasnil svoj vzťah k 
modelárstvu Marek Mach. „Je obdivuhod-
né, že 15-ročný chlapec nesedí pri počítači 
a lepí si lietadielka a chodí s nimi na sú-
ťaže. Tá tendencia toho nárastu, prísunu 
mladých ľudí nevyzerá veľmi dobre. Prob-
lém je rovnaký všade aj v zahraničí,“ skon-
štatoval prezident Európskeho aj Sloven-
ského SAM-u František Swiety. „Stretnem 
tu dobrých kamarátov, ktorí sú tak isto 
postihnutí ako ja – modelárčením,“ jedno-
ducho opísal, prečo je modelárom Trenčan 
Jaroslav Matejček. Na súťaž sa prišlo po-
zrieť aj niekoľko nadšencov a detí, všetci 
sa počas súťaže s úžasom dívali na to, čo 
súťažiaci vo vzduchu dokázali s niekoľko 

desiatok gramov vážiacimi lietadielka-
mi. „Ja som tu s priateľom a sme udivení  
z toho, aké to tu vlastne je. Dúfame, že na 
budúci rok už aj on sa zapojí a bude lietať 
ako títo páni,“ bola nadšená diváčka Kris-
tína Kukučková. „Ja som si nedávno kúpil 
model, a tak som sa rozhodol, že sa prídem 
dnes pozrieť. Páči sa mi to, rozmýšľam, že 
by som s tým začal trošku viacej. Všetci sa 
tu usmievajú a pôsobí to tak uvoľňujúco,“ 
myslí si Filip Durdiak. Rozľahlé slaniskové 
lúky  Sík sa rozhodli využiť na prezentáciu 
modelárskeho športu dvaja Močenčania, 
ktorí okolie obce dokonale poznajú – Pavel 
Rábek, nadšený dlhoročný modelár, kto-
rý k tomuto, u nás trošku netradičnému 
športu priviedol svojho teraz už kolegu 
Ľudovíta Peca. Obaja už majú na konte aj 
pekné úspechy v súťažiach. „Podarilo sa 
mi zopárkrát rozbiť model ako začiatoční-
kovi, samozrejme, ale v Šali na súťaži som 
bol tento rok na 6. mieste, v Žiline do 10. 
miesta, na Majstrovstvách Európy v ka-
tegórii vetroňov v Ivančiciach pri Brne, 
tak tam som bol na 41. mieste,“ konštato-
val Ľudovít Pec. „Šaľa a okolie má slušné 
úspechy, na Majstrovstvách Európy, ktoré 
boli minulý mesiac v Brne v Čechách, som 
skončil v kategórii vetroňov na 10. mies-
te,“ doplnil Pavel Rábek. Močenskí mode-
lári sa v domácom vzduchu v konkurencii 
nestratili. Pavel Rábek získal so svojím 
modelom 3. a Ľudovít Pec 6. miesto v ka-
tegórii vetroňov. 

Ing. Marcela Lenčéšová

Počas letnej prestávky v kolobehu špor-
tových súťaží a tréningov, ktoré sa celo-
ročne realizujú v športovej hale v našej 
obci, prišiel čas na dôkladné vyčistenie 
športového povrchu. Čistenie povrchu 
športovej haly sa realizovalo počas mesia-
ca júl. Profesionálny prístroj sponzorsky 
zapožičal majiteľ firmy Ibex Ivan Blažo 
a čisteniu sa venovali pracovníci obce, 
pracovníci v aktivačnej činnosti  a členo-
via hádzanárskeho klubu. „Moje dievčatá 
– staršie dorastenky, ktoré prišli takmer 
všetky a aj niektoré mladšie dorastenky, 
pri čistení športovej haly veľmi pomohli. 
Prišli na túto malú brigádu iba preto, aby 
mohli trénovať a hrať v peknom a čistom 

prostredí. Veľmi si cením aj veľkú pomoc 
správkyne haly pani Sekerešovej, kto-
rá priložila ruku k dielu veľmi ochotne  
a pomáhala po celý čas,“ povedala nám  
na margo čistenia haly trénerka doraste-
niek Erika Rábeková, ktorá sa sama ak-
tívne podieľala na čistení priestorov. Bri-
gádnikov a pracujúcich v športovej hale 
bol povzbudiť aj starosta obce PaedDr. 
Roman Urbánik, ktorý si mohol na vlast-
né oči overiť rozdiel medzi vyčistenou  
a nevyčistenou časťou športového po-
vrchu. „Veľmi srdečne by som sa chcel 
za pomoc poďakovať podnikateľovi Iva-
novi Blažovi, ktorý sponzorsky zapoži-
čal náradie a nástroje na čistenie a aj za 
zaučenie personálu na prácu s týmito 
zariadeniami. Veľká vďaka, samozrejme, 

patrí aj všetkým, ktorí sa na čistení haly 
zúčastnili. Pozitívne hodnotím aj fakt,  
že vďaka svojpomocným prácam a pomo-
ci dobrovoľníkov bol účet za celú operá-
ciu 1 000 eur za čistiace prostriedky, čo je  
o viac ako polovicu menej ako počas uply-
nulých čistení,“ poďakoval sa spokojný 
starosta Urbánik. Srdečná vďaka užívate-
ľov a návštevníkov haly patrí sponzorom, 
dobrovoľníkom a zamestnancom obce, 
ktorí práce zrealizovali, pretože povrch  
v športovej hale si už po rokoch nečistenia 
neodkladne vyžadoval dôkladné čistenie. 
Podlaha športovej haly je teraz priprave-
ná na tréningy a začiatok jesennej časti 
súťaží. 

Ing. Marcela Lenčéšová

Čistenie športovej haly

Močenské pastorále

Páni podnikatelia nemáte záujem pro-
pagovať svoje firmy? Za malú finančnú 
podporu klubu si môžete umiestniť re-
klamné tabule. Všetka činnosť mládežní-
kov smeruje do súťaže mužov. Na nalieha-
nie miestnych hráčov bolo po 50 rokoch 
do súťaže prihlásené aj B-mužstvo. Spo-
čiatku veľké nadšenie a na záver nemal 
kto hrávať. Urobili si hanbu, keď ani doma 

neboli schopní nastúpiť jedenásti. Najprv 
veľa rečí a potom, ako hovoria Česi – sku-
tek utek. A-mužstvo zostúpilo do V. ligy.  
Na drahých hráčov nie sú peniaze a mno-
hí vlastní odchovanci na IV. ligu nemajú. 
Úlohou výboru bude vrátiť dôveru divá-
kov. Je smutné, keď v 4 a pol tisícovej obci 
chodí na zápasy 150 divákov. A to nás ča-
kajú derby s Hornou Kráľovou, Veľkým 

Zálužím, Zbehmi či Alekšincami. Dúfaj-
me, že v V. lige budú hrať dôstojnú úlohu.  
Na tomto mieste treba pochváliť hlavne 
Danadu. Je síce zo Šale, no bije mu mo-
čenské srdce. Veríme, že sa bude blýskať  
na lepšie časy. Chlapci pracujte! Nedajte 
sa odradiť neprajníkmi!

Dr. Vincent Tóth
stredoškolský učiteľ na dôchodku



Festival Gorazdov Močenok hodnotila porota aj návštevníci ako veľmi dobrý

Močenské pastorále

Foto: Michal Lašut 
  FOMI s. r. o., Martin



Oslavu 250. rokov od posvätenia Kostola sv. Klimenta si prišlo pripomenúť  
viac ako 60 bývalých a súčasných členov farského spevokolu.

Foto: Michal Lašut, FOMI s. r. o., Martin


